
nr. Paginanummer Programma Taakveld (nummering)Vraagstelling Beantwoording Fractie
29 22 3 Beleidso

pgaves
we monitoren tevens andere leefgebieden zodat we compleet zijn en in een zo 
vroeg mogelijk stadium kunnen ingrijpen. Welke leefgoeden zijn dat ?

Het gaat hier om de volgende leefgebieden:  inkomen, werk & opleiding, 
tijdsbesteding, huisvesting, huiselijke relaties, geestelijke gezondheid, 
lichamelijke gezondheid, middelengebruik, vaardigheden bij activiteiten 
van het dagelijks leven (ADL), sociaal netwerk, maatschappelijke 
participatie en justitie.

BBB-Palmen

30 22 3 BeleidsopgavesMet meer groepsarrangementen beogen we in het voorliggend veld minder 
(duurdere) individuele diensten vanuitde Wmo, Jeugd- of Participatiewet. Wat 
bedoelt u met voorliggend veld ?

Hiermee bedoelen we niet de individuele, geïndiceerde ondersteuning, 
maar juist ondersteuning aan een grotere groep. Een voorbeeld hiervan is 
het initiatief 'Kom op de soep'. Dit initiatief wordt georganiseerd door 
enkele zorgaanbieders en het CMWW. Zo zijn er meer initiatieven die 
ontwikkeld kunnen worden waardoor de inzet van geïndiceerde hulp 
beperkt danwel voorkomen wordt.  

BBB-Palmen

31 22 3 BeleidsopgavesEen ander aandachtspunt is voorkomen van sociale uitsluiting. Hoe wilt u dit 
voorkomen ?

In elk geval via de minimaregelingen. Namelijk burgers in staat stellen mee 
te doen in de maatschappij. Bijvoorbeeld door het vergoeden van 
leermiddelen (voor kinderen) of sport en culturele activiteiten (voor zowel 
volwassenen als kinderen).

BBB-Palmen

32 22 3 Beleidso
pgaves

Op dit moment bemiddelt naast het Werkgevers Service Punt ISD BOL burgers naar 
werk (het uitstroomteam). Idealiter is er één centraal punt voor het matchen van 
vraag en aanbod. In de laatste zin alleen een terloopse opmerking of moet ik e.e.a. 
duiden dat op termijn de twee matchorganisaties in elkaar opgaan ? Zo nee, 
waarom niet ?

WSP Parkstad is hét aanspreekpunt voor werkgevers, dat is wettelijk zo 
geregeld. Het matchen van vraag en aanbod is een gezamenlijke 
verantwoordelijkheid voor de keten (WSP, ISD BOL en Betere Buren). 
Hierbij werkt de hele keten met één systeem waarin vacatures (vraag) en 
cliëntgegevens (aanbod) vastgelegd worden. Samenvoegen van deze 
organisaties is niet aan de orde omdat wij daarvan de meerwarde niet zien.

BBB-Palmen

47 24 3 XT-63 
(4.6)

Burgers in Brunssum praten mee over de aard en inzet van de minimaregelingen. 
Hoe wordt deze inspraak vormgegeven ?

Via de Werkgroep Participatie van de SMO-raad, via georganiseerde 
bijeenkomsten van ketenpartners en hun klanten, door klantenquetes en 
door gerichte acties die in voornoemd communicatieplan nog vormgegeven 
worden.

BBB-Palmen

48 24 3 XT-63 
(4.8)

€ 25.000 structureel ingesteld om onvoorziene noden in het kader van armoede te 
financieren. Wordt een gedeelte uit het coronafonds van 1 mln gebruikt? Zo ja, 
waarom ?

Nee, tenzij de oonvoorziene noden door de coronacrisis het budget van de 
€ 25.000 te boven gaan.

BBB-Palmen

49 24 3 XT-63 
4.10

Wat is quint community ? Zie ter info www.quiet.nl . Verdere informatie ontvangt u bij bij de  
evaluatie van het armoedebeleid in de raadvergadering van december 

BBB-Palmen

69 35 5 Verordening Leerlingenvervoer. Per nieuw schooljaar zijn nieuwe (beleids)regels van 
kracht. Svp aangegeven hoeveel personen tov vorig schooljaar niet meer met het 
busje mee mogen cq  met het OV dienen te gaan. ? Ligt bij allen een GGD advies aan 
de beslissing ten grondslag ?

De beleidsregels zijn aangepast om een einde te maken aan 
onduidelijkheid met betrekking tot de interpretatie van het beleid. In dit 
beleid staat en stond het stimuleren van de zelfredzaamheid van de 
burgers voorop. In het schooljaar 2019-2020 werd voor 87 leerlingen 
aangepast vervoer toegekend. Van deze 87 leerlingen, hebben 22 
leerlingen dit jaar een toekenning voor openbaar vervoer met begeleiding 
gekregen. In al deze gevallen werd een GGD-advies ingewonnen en 
meegenomen in de besluitvorming. 

BBB-Palmen

99 48 8 (XT-51) Kinderen in het basisonderwijs worden getest op motorische vaardigheden en hun 
BMI wordt gemeten.A.d.h.v. resultaten worden leefstijl-interventies m.b.t. gezonde 
voeding en bewegen georganiseerd. Hoe worden de ouders  hierbij betrokken. Zij 
zijn hierbij de cruciale factor of het overgewicht blijft of niet. 

De kinderen met overgewicht en/of motorische bewegingsachterstand 
ontvangen van ons, via de school, een uitnodiging om deel te nemen aan 
de gezondheids/bewegings interventies (KidsXtra - Vitamine X). Tijdens 
deze interventies  zijn  er ook bijeenkomsten waarbij een van de  ouders 
ook wordt  uitgenodigd.

BBB-Palmen

159 70 11 XT-82 Verder uitvoering geven aan de ontwikkellocaties die bestuurlijk prioriteit hebben 
(o.a. Erkensloca-tie/Oeloven, Raadhuisstraat/Dorpstraat, Lindeplein. ). Wat is de 
stavaza stuk naast de Brikke-Oove. Welke ontwikkelingen zijn er op de 
Kloosterstraat, Kruisbergstraat, Wieënweg

Voor een 3-tal woningbouwontwikkellocaties in en rondom het Centrum 
zijn door het College besluiten genomen inzake het meer in balans brengen 
van de woningbouwprogrammering, te weten: 1. Raadhuisstraat, 2. 
Lindeplein/Westwand en 3. Kloosterstraat. Via de stukken behorende bij 
het Centrumplan heeft u daar kennis van kunnen nemen.                                                                                                        
Ad 1 Raadhuisstraat: Programma: max. 38 grondgebonden woningen in de 
huur, 50/50% middel-dure en dure huur; Proces: vanuit prestatieafspraken 
krijgt Wonen Limburg tot eind januari 2021 exclusief de gelegenheid een 
haalbaarheidsverkenning uit te voeren;                                                                                                                         
Ad 2 Lindeplein/Westwand (vml locatie oude Brikke Oave):       
Programma: 20 á 25 appartementen in de duurdere koopsfeer (> € 300k);
Proces: Middels een selectieve tender te komen tot een plan en bieding op 
de grond gericht op start realisatie in 2021;                                                       
Ad 3 Kloosterstraat: Programma: max. 27 grondgebonden woningen in de 
koopsfeer; Proces: Middels een selectieve tender te komen tot een plan en 
bieding op de grond gericht op start realisatie in 2022 (ook vanwege nog te 
doorlopen bestemmingsplanwijziging);                                                  Erkens-
Oeloven locatie: 22 september 2020 nieuw bestemmingsplan door Raad 
vastgesteld; beroepstermijn t/m 3 december 2020; eind 2020/begin 2021 
start inschrijving.                                                                                           
Entree Dorpstraat: Programma: maximaal 32 woningen toestaan, deels 
gestapeld en deels grondgebonden. Middeldure huur (patio)woningen, al 
dan niet in combinatie met sociale huurwoningen. Proces: vanuit 
prestatieafspraken krijgt Wonen Limburg tot eind januari 2021 exclusief de 
gelegenheid een haalbaarheidsverkenning uit te voeren.                                                   
Voor Kruisbergstraat (vml. locatie oude GTD-locatie) zal t.z.t. een 
aanbesteding worden opgestart. Voor Wieënweg is een partij bezig met 
een haalbaarheidsonderzoek

BBB-Palmen

183 84 paragraaf 1 OZB-aanslag op basis van gemiddelde waarde € 281,78 € 300,01 € 304,50. Wordt de 
OZB verhoogd in 2021 ?

Het bedrag wordt alleen geïndexeerd ten opzichte van 2020. BBB-Palmen

194 85 paragraaf 1 Ik begrijp dat ledigingskosten groen worden ingevoerd met als argument "de 
vervuiler betaalt". Hoe rijmt deze onderbouwing met het stimuleren van een groene 
tuin zodat het water zoveel op het eigen perceel wordt opgenomen. Dit om 
wateroverlast elders te voorkomen.  Bent u het met mij eens dat u  door 
groenstimulering bereikt dat de mensen gaan "vervuilen" en uw groenstimulering -
enerzijds- leidt tot hogere kosten bij de burger-anderzijds- ? 

Wij verwachten niet dat de voorgestelde ledigingskosten GFT zullen leiden 
tot minder groene tuinen. 

BBB-Palmen

219 125 parafgraaf 6 Via de methodiek Mobility Mentoring®, welke in 2018 is geïmplementeerd., dragen 
we gezamenlijk bij aan een succesvol traject naar zelfredzaamheid van klanten op 
diverse leefgebieden. Hoe en op welk momet wordt de klant "gemethodiseerd" en 
hoe  zie je dat het werkt

Op dit moment worden klanten aangemeld voor een traject die een 
uitkering aanvragen en al kampen met financiële problemen. Het 
werkzame onderdeel is onder meer dat de klant stapjes maakt op weg naar 
het oplossen van zijn/haar specifiek probleem, via het instrument: 'Brug 
naar Zelfredzaamheid'. Die stapjes bepaalt de klant zelf, met behulp van 
een 'doe-actieplan'

BBB-Palmen

2 6 inleiding verhogen van afvaltarieven: " de vervuiler betaalt" vindt de BCd een verkeerde 
veronderstelling: de fabrikanten zijn de vervuiler en niet de burger.Of heeft u een 
andere mening?

Hier ligt ook een verantwoordelijkheid voor fabrikant maar zeker ook voor 
de burger. 

BCD

6 8 alg. financieel beleid wijziging opleidingsbudget college en representatiebudget elk -5000euro. Hoezo? Taakstellende aanscherping vanuit de burgemeester; toegezegd bij de 
bespreking van de voorjaarsbrief bij de commissie.

BCD

7 8 alg. financieel beleid Voordeel afval en riolering i.v.m. hoger BTW. Gaarne verduideljking Voor beide onderdelen geldt dat de btw voor de gemeente compensabel is. 
Daarnaast mag de gemeente de btw doorberekenen in het vast te stellen 
tarief. Bij een kostenstijging binnen deze onderdelen waarover btw 
verschuldigd is, leidt dit tot een voordeel. De gemeente kan de btw 
compenseren via het btw compensatiefonds maar daarnaast mag de btw 
doorberekend worden in het tarief hetgeen leidt tot meer inkomsten.

BCD



8 8 alg. financieel beleid ondersteuning verenigingen. Herstel?  Ook hier verduidelijken. Het betreft een administratieve correctie van jaarschijf 2024. Product 
612011 was reeds in 2019 meerjarig overgeboekt naar product 530005-
Volksfeesten. Was daardoor nu dubbel opgevoerd. Dit is hersteld. 

BCD

10 9 alg. financieel beleid kosten IBA. Destijds te kort geraamd? Verduidelijken. Bij de oprichting van IBA is overeengekomen dat het aandeel dat de 
gemeente Brunssum zou bijdragen aan IBA € 2.551.500,- zal bedragen. 
Werkelijk betaald vanaf 2013 tot en met 2020 heeft de gemeente een 
bedrag van € 2.188.620,-. Er dient dus nog een bedrag betaald te worden 
in 2021 ad € 362.880,- terwijl er vanuit gegaan was dat er met ingang van 
2021 geen bijdrage meer betaald zou moeten worden. Daarom de 
bijraming in 2021. 

BCD

17 14 1 XT-01 stavaza denktank en ombudsfunctie. De wethouder heeft aangegeven proefondervindelijk te werken met een 
denktank en niet een "construct" denktank vooraf vast te stellen. Dit zou 
wel de uitkomst kunnen zijn na het opdoen van ervaring in deze. De 
wethouders vervullen op verschillende manieren hun ombudsfunctie. 
Bijvoorbeeld door spreekuren, bezoeken in wijken, bezoek aan burgers.

BCD

20 15 1 XT-02 meerjaren stijging kosten raad met 5000,- Hoezo? Het budget inzake adviesbureaus voor de Raad stijgt in 2022 en 2023 met € 
5.000,- t.o.v. het voorgaande jaar. 

BCD

28 21 3 ontschotting budgetten sociaal domein: stavaza? Het product "innovatie sociaal domein" is in gebruik genomen om zaken in 
het sociaal domein te bekostigen die niet via de producten Wmo, Jeugd of 
participatie te bekostigen zijn. We bouwen budgetten bij deze producten af 
en verhogen geleidelijk het budget "innovatie sociaal domein". 

BCD

39 24 3 xt-63 effect uittreden gemeente Onderbanken? Door het uittreden van de gemeente Onderbanken zal er een nieuwe GR 
tussen de gemeenten Brunssum en Landgraaf vastgesteld moeten worden.

BCD

64 29 3 xt-681 beschermd wonen: van Heerlen naar….. Waar in Brunssum? In Brunssum zijn nu ook al diverse beschermde woonvormen gevestigd. 
Deze worden echter gefinancierd vanuit de centrumgemeente Heerlen. 
Deze centrumregeling komt te vervallen en daarmee krijgt Brunssum zelf 
een (grotere) rol in de toegang en inkoopafspraken met aanbieders.

BCD

67 35 5 behoud voortgezet onderwijs in Brunssum, uitbouw bovenbouw. Stavaza? Wij zijn in overleg met LVO om het volledige Compass-onderwijs in 
Brunssum te behouden (van brugklas tot examen). Zodra hierover meer 
duidelijk is, informeert de Portefeuillehouder uw raad.

BCD

70 36 5 xt-41 IHP zou eind 2020 gereed zijn. Stavaza? De verwachting is momenteel dat de oplevering van het concept-IHP 
haalbaar is vóór de jaarwisseling. Ondanks het gegeven dat de corona crisis 
voor vertraging heeft gezorgd.

BCD

83 42 7 parkeerproblematiek Jan Linders: voor klanten die winkels alhier willen bezoeken 
vaak geen parkeerplaats door langparkeerders elders. Hoe gaat u dit oplossen?

De gemeente Brunssum heeft zich ingespannen om te komen tot een 
(duurzame) verbetering van de parkeerbalans ten gunste van het 
winkelend publiek in het centrum en dan m.n. Jan Linders. Hiertoe zijn de 
volgende initiatieven ontplooid:
1. Het creëren van een blauwe zone op de Ir. Op den Kampstraat middels 
een Verkeersbesluit om zgn. ontheffinghouders (langparkeerders) welke nu 
op het Doorvaartplein parkeren de mogelijkheid te bieden hun wagen op 
de Ir. Op den Kampstraat te parkeren (betreft hier vnl. bewoners van de 
aanliggende flat)
2. Het gelijktijdig aanpassen van het Ontheffingenbeleid:
- Uitbreiding van het gebied middels het meenemen van de Ir. Op den 
Kampstraat waardoor ontheffingen hier kunnen worden verleend ter 
ontlasting van het Doorvaartplein;
- Inhoudelijk doorvoeren van verschillende wijzigingen, zoals bijv. meer 
spreiding locaties voor (parkeer)ontheffingen, ontheffingenplafond per 
locatie instellen, opnemen intrekkings- en weigeringsgronden, etc.

Het Verkeersbesluit om een blauwe zone te realiseren op de ir. Op den 
Kampstraat is definitief en wordt nog voor het einde van 2020 uitgevoerd.
Het voornemen tot actualiseren van de beleidsregels Ontheffingenbeleid is 
door het College recent vastgesteld en liggen ter inzage tot 4 november 
2020.

BCD

92 45 7 xt-22 220010: budget in 2022 wegbezuinigd?? Betreft het incidentele budget wat ter beschikking staat voor de 
fietsenstalling in het centrum dat is overgeheveld vanuit het jaar 2020.

BCD

95 46 8  digitale ontsluiting van fiets- en wandelroutes. Wat moeten we ons daarbij 
voorstellen?

Er zal één centrale plek komen binnen Ons Brunssum, van waaruit onze 
culturele activiteiten en routes worden ontsloten worden. Daarbij worden 
ook verbindingen gelegd met reeds bestaande content platforms, zoals 
bijvoorbeeld de site van Visit Zuid-Limburg.

BCD

97 47 8 sportnota is van 2007, nog niet aan update toe? Dit is nog niet gepland voor volgend jaar. BCD
101 49 8 XT-52 tennispark LTCB wordt hier driemaal genoemd. Gaarne uitleg

LTCB 520414 lasten: betreft raming Beheer Gemeentelijke Gebouwen 
(technisch onderhoud voor rekening eigenaar). LTCB 521010 lasten: betreft 
de jaarlijkse exploitatielasten (o.a. baanonderhoud e.d.). LTCB 521010 
baten: betreft de huur die de vereniging verschuldigd is.

BCD

112 52 8 XT-57 we missen de fontein bij het oude raadhuis. Geen kosten? Op het product 570211 worden zowel de kosten inzake de fontein oude 
raadhuis als de fontein Lindeplein geraamd.

BCD

113 52 8 XT-57 570005: salarislasten openbaar groen begroting 2021 en 2022. Vanwaar dit 
verschil?

U bedoelt het product Groen-, toerisme- en recreatiebeleid. In 2021 
worden hier de budgetten, die werden overgeheveld van 2020, op 
geraamd inzake de brug Akkerweg (€ 400.000,-) en de Leisure Lane (€ 
359.000,-).

BCD

154 69 11 xt-81 besluitvorming over de toekomst van IBA-organisatie. Waarom/wanneer? IBA maakt zich sterk om een Future Deal te sluiten tijdens het regiocongres 
aan het einde van de expo. Gedurende de periode 2020-2021 zal blijken of 
er kansen zijn om tot een gemeenschappelijke Future Deal te komen, dan 
wel dat de adviezen van IBA beperkt blijven tot het zoals zij het noemen 
‘actief houden van de erfenis’ . Een advies over de toekomst van de IBA 
Parkstad BV  zal worden uitgewerkt en aan de aandeelhouders worden 
voorgelegd.

BCD

165 73 11 XT-83 het opstellen van een nota over airco's en warmtepompen. Wanneer/waarom? Beleidsregels ontbreken op dit moment terwijl deze voorzieningen wel van 
negatieve invloed kunnen zijn op het woonklimaat (o.a.geluidsoverlast) en 
de ruimtelijke kwaliteit.

BCD

169 77 12 xt-04 employer branding? Wat is dit? Employer branding is de manier waarop we ons als werkgever willen 
profileren richting de arbeidsmarkt, met als doel het aantrekken van 
medewerkers en het behouden van talent. 

BCD

172 78 12 xt-04 ondersteuning en organisatie: begroting 2021/2022: vanwaar zulke grote 
verschillen?

Bij het product ondersteuning organisatie (040000) wordt o.a. de jaarlijkse 
indexering salarislasten organisatiebreed geraamd. Dit is de voornaamste 
oorzaak voor de toename: in 2022 (€ 488.000) in 2023 (€ 948.000) en in 
2024 (€ 1.379.000) t.o.v. begrotingsjaar 2021.

BCD



203 92 paragraaf 2 risicolopen bij het vastklikken van het accres gemeentefonds. Gaarne uitleg I.v.m. de coronacrisis is de uitkering gemeentefonds van het rijk voor twee 
jaar vastgeklikt, wat betekent dat hogere of lagere rijksuitgaven geen 
invloed hebben op de uitkering. Er is een risico dat na die twee jaar de 
rijksuitgaven lager zullen zijn (bv. doordat er bezuinigd wordt omdat in de 
corona crisis veel extra is uitgegeven door het rijk). In dat geval zal de 
algemene uitkering aan Brunssum kunnen dalen.

BCD

204 94 paragraaf 2 risico nr 8datalek is het gevolg van een beveiligingsprobleem…. Is dit niet altijd een gevolg van 
een menselijke fout?

Klopt. In principe is ieder beveiligingsprobleem in essentie terug te brengen 
tot foutief menselijk handelen. Een programmeerfout wordt uiteindelijk 
ook gemaakt door foutief menselijk handelen

BCD

205 95 paragraaf 2 overige risico'sde som van de overige risico's is groter dan het grootste eigen risico, of vergis ik me 
daarin?

Dat klopt. 
Maar dit zijn twee niet met elkaar te vergelijken zaken.

BCD

206 99 paragraaf 2 structurele begrotingsruimte is slecht, gaarne verduidelijken Bij een ratio van 0 % zijn de structurele baten gelijk aan de structurele 
lasten. Bij een positief percentage zijn de structurele baten groter dan de 
structurele lasten. Er is dan dus structurele ruimte. Uit de tabel op pag. 98 
blijkt dat er in 2019 en 2020 geen structurele ruimte was (negatieve 
percentages). Voor 2021 wordt een geringe structurele ruimte verwacht 
(positief precentage).

BCD

209 102 paragraaf 3 verkeersinstallatieseen verkeerslicht vervangen door een rotonde, wat levert dit als besparing op? Dit vergelijk is niet te maken omdat de aanleg- en onderhoudskosten van 
zowel een VRI alsook een rotonde van vele factoren afhankelijk is. 
Daarnaast kan een VRI niet zondermeer vervangen worden door een 
rotonde. Dit is afhankelijk van vele factoren zoals doorstroming van 
verkeer, oversteekbaarheid diverse verkeersdeelnemers (in het bijzonder 
OV, hulpdiensten, blinden & slechtzienden welke bij een hoog 
verkeersaanbod via een VRI beter geregeld kan worden), intensiteit (een 
rotonde kan een beperkter aanbod aan verkeer verwerken dan een VRI), 
aanwezige ruimte (rotonde neemt doorgaans meer ruimte in beslag dan 
een VRI), milieuaspecten etc.

BCD

210 104 paragraaf 3 Treebeekplein: bestaande buffer wordt omgevormd tot een vijver. Hoe ga je om met 
het gevaar voor kinderen?

Momenteel is men bezig met de uitwerking van het principe ontwerp van 
(o.a.) de waterpartij. Derhalve is dit nog niet bepaald.  

BCD

216 116 paragraaf 6 nota in verbinding met verbonden partijen, is de naam van de nota niet grip op 
verbonden partijen?

In 2014 is de eerste nota opgesteld in verband met meer grip krijgen op de 
uitgaven (financieel) en meer sturing geven aan verbonden partijen en dan 
met name gemeenschappelijke regelingen. Deze eerste nota heette: Grip 
op verbonden partijen. In het proces om deze grip te versterken zijn 
stappen genomen, die geresulteerd hebben in vervolgnota’s met de titel: In 
verbinding met verbonden partijen (2017) en Hoe verder met grip op 
verbonden partijen (Zo doen we dat in Parkstad) uit 2018. 

BCD

217 119 paragraaf 6 de naam WIBON??? Dit is een afkorting voor:   Wet informatie-uitwisseling bovengrondse en 
ondergrondse netten en netwerken. Bijvoorbeeld glasvezel, riool, 
electriciteitsbekabeling

BCD

218 120 paragraaf 6 BSGW: waarom burgers niet duidelijk informeren? Kost minder dan steeds 
proceskosten…

De BsGW gaat de layout en toelichting van de belastingaanslag aanpassen, 
ook wordt de persoonlijke pagina op de website verbeterd.

BCD

220 127 paragraaf 6 ADV waar moeten mensen die een klacht indienen dit doen? Vroeger was dit bij het 
CMWW. ADV behandelt en registreert klachten over discriminatie. Een klacht kan 

ook bij de politie worden neergelegd. Niet bij het CMWW. 

BCD

222 137 paragraaf 6 gemeens
chappelij
ke 
regeling
en

op tal van plaatsen treffen we hier de term vreemd vermogen aan. Wat wordt 
hiermee bedoelt?

Vreemd vermogen zijn de schulden van de gemeente. Bijvoorbeeld een 
lening van de BNG. Vreemd vermogen staat aan de credit-zijde op de 
balans.

BCD

226 165 bijlage7 storting reserve Ilse Frankenthalstichting meerjarig. Is de stichting nog actief en 
hoeft men voor deze gelden geen activiteit te ontplooien?

De stichting is op dit moment niet actief. BCD

233 7 Punt 5..huishoudens met lage inkomens.
=5.405 38,5% van bevolking Brunssum.
1. Wat is het Euro bedrag van een laag inkomen? 

Volgens het CBS lag de lage inkomensgrens voor een alleenstaande op 
1060 euro netto permaand. Voor een stel met 2 minderjarige kinderen was 
dat netto 2000 euro per maand.

CDA

234 9 Kosten IBA 2021 €332.280,- en 2022 €32.760,-

1. Wat voor voordeel krijgen wij uit IBA?
2. Hoeveel is er de afgelopen 3 jaar aan uitgegeven?
3. Hoeveel subsidie/besparingen hebben wij uit IBA gekregen in die tijd?  

IBA voegt waarde toe aan projecten, zowel inhoudelijk als financieel. Met 
als doel: projecten en dus de regio beter maken. In de jaren 2018 tot en 
met 2020 heeft de Gemeente Brunssum jaarlijks een bijdrage betaald aan 
IBA voor een bedrag van € 362.880,-. Bij de oprichting van IBA is 
overeengekomen dat het aandeel dat de gemeente Brunssum zou 
bijdragen aan IBA € 2.551.500,- zal bedragen. Werkelijk betaald vanaf 2013 
tot en met 2020 heeft de gemeente een bedrag van € 2.188.620,-. Er dient 
dus nog een bedrag betaald te worden in 2021 ad € 362.880,-.

CDA

235 9 ...klantenpotentieel +€68.000,- (nadeel) 2021 en €32.000,- (voordeel)
1. Wat is dat en hoe bestrijdt het College zo'n €68.000,- daling

Klantenpotentieel zijn 2 technische maatstaven die gebruikt worden voor 
de berekening van de algemene uitkering. Dit zijn het aantal lokale en 
regionale potentiële klanten van de woonkernen in een gemeente.  De 
veronderstelling is dat de lokale en regionale aantrekkingskracht van een 
kern recht evenredig toeneemt met het aantal inwoners en recht evenredig 
afneemt met het kwadraat van de afstand tot die kern. Deze maatstaven 
worden door het het ministerie van BZK op basis van gegevens van het CBS 
bepaald. Toename van het aantal inwoners zal deze maatstaven positief 
beïnvloeden.

CDA

236 9 ..Overige €42.000,- (nadeel)
1. Wat is dit nadeel en hoe voorkomt het College dit?

Dit zijn diverse overige aanpassingen van maatstaven die onderdeel zijn 
van de algemene uitkering (waaronder het aantal woonruimten). Een 
stijging van bijvoorbeeld het aantal woonruimten zal de algemene uitkering 
positief beïnvloeden.

CDA

237 11 Waarom wordt Economie en tourisme de komende 4 jaar meer dan gehalveerd? Incidenteel extra budget beschikbaar in 2021 voor economisch beleid agv 
overheveling van budget 2020 naar 2021 ad € 150.000,-. In 2022 € 50.000,- 
minder beschikbaar tbv werkkapitaal Oostflank/Projectmanagement 
conform voorjaarsbrief. (=daling 2022 tov 2021 van € 200.000,-) Vanaf 
2023 geen budget meer beschikbaar tbv Werkkapitaal Oostflank (verlaging 
€ 50.000,-). Het budget voor economische samenwerking ad € 25.000,- per 
jaar is maar beschikbaar voor de jaren 2021 en 2022 conform 
voorjaarsbrief. (=daling 2023 tov 2022 van € 75.000,-) Het budget voor 
startende ondernemers van € 25.000,- per jaar is beschikbaar voor de jaren 
2021, 2022 en 2023. (=daling 2024 tov 2023 van € 25.000,-)

CDA

238 14 3.1 Denktank
3.2 ombudsfunctie

3.1. Wat voor resultaten heeft deze denktank het afgelopen jaar opgeleverd?
3.2.1 Wie doen er mee in deze laagdrempelige ombudsfunctie en wat  zijn de 
resultaten?
3.2.2 Wat wordt bedoeld met "laagdrempelig"
--de ombudsfunctie op zichzelf, de personen of de benadering tot de bevolking?

De wethouder heeft aangegeven proefondervindelijk te werken met een 
denktank en niet een "construct" denktank vooraf vast te stellen. Dit zou 
wel de uitkomst kunnen zijn na het opdoen van ervaring in deze. De 
wethouders vervullen op verschillende manieren hun ombudsfunctie. 
Bijvoorbeeld door spreekuren, bezoeken in wijken, bezoek aan burgers.

CDA



239 14 4.2 Deskundigheid....professionaliteit...
1. Hoeveel opleidingen, bijscholing en vakkennis actualisatie is er in 2020 en 2019 
binnen het College geweest?
Dit staat er al een paar jaar. 

2. Is opleiding voor Raadsleden ook niet aan de orde hier?
--Indien wel, waar verschijnt dat?
--Indien niet, waarom niet?

In 2019 heeft één wethouder een coachingstraject gevolgd en één andere 
wethouder heeft een mediatraining gevolgd. Daarnaast heeft  er in 2019, in 
een aantal sessies en onder begeleiding van een externe, een evaluatie van 
het eerste collegejaar plaatsgevonden. In 2020 heeft het coachingstraject 
van één wethouder, dat in 2019 zijn aanvang heeft genomen, een vervolg 
gekregen en is er één coachsessie geweest van één andere wethouder. 
Daarnaast heeft één wethouder in 2020 deelgenomen aan een congres 
Duurzaamheid en heeft de burgemeester een taaltraining Engels gevolgd. 
Het voltallige college heeft in 2020 verder deelgenomen aan een traject dat 
zich o.a. richt op de onderlinge samenwerking, rolverdeling en werkrelatie 
tussen het college, de directie, het afdelingsmanagement en de 
adviserende medewerkers. De passage zoals opgenomen onder 4.2. van de 
begroting 2021 staat er overigens niet al een paar jaar, maar is nieuw 
opgenomen in de begroting 2021 en is inherent aan de bijstelling van de 
opleidingskosten voor het college. Opleiding voor raadsleden is hier 
tenslotte niet aan de orde. Het gaat hier enkel en alleen om 
opleidingen/bijscholing/etc. t.b.v. het voltallige college en individuele 
collegeleden.  Uiteraard is er wel opleidingsbudget t.b.v. de raad. Dat 
opleidingsbudget is opgenomen bij product Raad (010002). Voor 2021 is er 
op dat product een totaalbedrag van € 20.000,- opgenomen t.b.v. 
opleiding en externe advisering van de raad. Daarnaast heeft de raad in 
2018 en 2019 een professionaliseringstraject doorlopen. De kosten hiervan 
bedroegen circa € 140.000,-. 

CDA

240 15 5.2....... " levert (naar verwachting) efficiency voordelen op....
1. Wat is het bedrag van de Regiodeal met verwijzing naar het Kader?
2. Waarom wordt subsidie (de Regiodeal, wat belastingbetaler gelden zijn) gebruikt 
om iets uit te voeren waar geen financieel of efficiency voordeel zeker van is.                                              
3. Wat voor extra efficiency voordelen verwacht het College hierdoor te verkrijgen 
en hoeveel  levert dit ons op?.... meer/minder?

Wij hebben geen algemeen budget in onze begroting voor de Regiodeal.

In het kader van de Regio Deal is een Rijksbijdrage van 40 miljoen euro 
beschikbaar voor projecten in Parkstad passend in de Regio Deal, mits daar 
tegenover ook (minimaal) eenzelfde cofinanciering van 40 miljoen euro 
vanuit de regio staat. De regio bestaat in dit geval uit Stadsregio Parkstad 
Limburg, de Parkstad-gemeenten en de Provincie Limburg. Cofinanciering 
van gemeenten wordt per deelproject begroot.

De insteek van de Regiodeal is niet primair het behalen van financieel of 
efficiencyvoordeel, maar het in samenhang en in regionaal verband  
oppakken van opgaven in de sociaal-fysieke en ruimtelijk-sociale  structuur. 
Uitgangspunt hierbij is een integrale aanpak en een intensieve 
samenwerking met rijk en regio. Efficiencyvoordelen kunnen zijn gelegen in 
vergroten schaalniveau, verkrijgen cofinanciering, intensiveren 
gebiedsaanpak, terugdringen sociaaleconomische achterstanden  etc. 

CDA

241 15 010001 Burgemeester en wethouders 
-3 (voordeel). 
1.Wat is dit voordeel van €3.000,- per jaar? Een donatie?

Dit zijn geraamde baten. Het betreft de bijdrage die we ontvangen van RD4 
voor de deelname van een collegelid in de RvC.

CDA

242 17 Openbare Orde en Veiligheid
Openbare Orde en Veiligheid
--We willen meer grip krijgen op criminaliteit....
1. Wat voor succes is er dit jaar geboekt?
2. Wat voor verdere plannen zijn er en hoe realistisch zijn die?

Vanuit het team VTH is er gewerkt aan een "plan van aanpak 
ondermijning". In dat plan wordt per werkveld aangegeven welke 
inspanning(en) wij gaan leveren om meer grip te krijgen. Het succes dat dit 
jaar is geboekt, is dat criminaliteitscijfers over de grote lijn zijn gedaald en 
dat de gemeente Brunssum voor sommige branches een onaantrekkelijke 
vestigingsplaats is. 

CDA

243 18 2.1 Opleiding......
Gaat over bestuurders en ambtenaren klinkt vreemd???

1. Zijn alle betrokken personen bij  rampenbestrijding/crisisbeheersing en 
brandweerzorg voldoende opgeleid en is hun opleiding up to date?

Ja, alle betrokken personen bij rampenbestrijding/crisisbeheersing en 
brandweerzorg zijn voldoende opgeleid en hun opleiding is in principe up 
to date. Wel zijn een aantal herhaalcursussen vanwege corona verplaatst.

CDA

244 19 2.1 en 2.2
Toezicht en Handhaving
De zinsnede "ongeveer" stond er vorig jaar ook.

A. Het is een algemene klacht in Brunssum dat politie niet zichtbaar in de wijken is, 
laat staan BOA'S en het gevoel voor onveiligheid blijft.
B. Ook in de avonden is er geen handhaving te zien. 
C. De wijkgerichte aanpak van de afgelopen jaren werkt dus niet.

1. Wat doet het College eraan om de veiligheid IN Brunssum te borgen?
2. We besteden nu +- €50.000,- extra aan Salarislasten dan in 2019
---Wat heeft  deze €50.000,- opgeleverd? 

Het college heeft in 2020 twee extra boa's in dienst genomen waardoor het 
totaal aantal boa's 4 is. Met de twee extra boa's is ook bezetting in 
avonden en weekenden (zaterdag) verzekerd. Naast een uitbreiding van 
boa's zijn er sinds augustus ook straatcoaches actief. Los van 
vorenstaande, heeft ook de politie na een interne wervingsronde weer 
nieuwe wijkagenten aangesteld. Hierdoor is ook het aantal wijkagenten 
weer terug op 4 gebracht.

CDA

245 19 4.1 ...Straat coaches...
1.Dit is een nobel idee maar wat voor bevoegdheid hebben zij?
2. Wat voor opleiding krijgen zij? 
--Of kan je maar met een knuppel rondlopen?
3. Hoe is de response time van de politie/ BOA's op straat coaches ze oproep voor 
hulp indien nodig?

Straatcoaches zijn speciaal daartoe opgeleide mensen (van een extern 
bureau) die voor ons de schakel vormen richting jongeren. De 
straatcoaches hebben verder géén verbaliserende bevoegdheden. 
Straatcoaches werken van do t/m zondag van 1800 - 0000 uur. 
Voorafgaand aan hun dienst melden zij zich aan bij de politie en krijgen zij 
van de politie verzoekjes mee om te gaan controleren. Doordat zij zich 
aanmelden bij de politie is de response tijd van de politie op een oproep 
van straatcoaches/boa's héél erg klein.

CDA

246 19 5.1  "witwassen"
5.3  "mensenhandel"

1. Hoe denkt het College witwassen tegen te gaan en wat voor resultaten zijn er al 
geboekt?
2. Hoe pakt het College mensenhandel/slavernij aan en wat voor resultaten zijn er al 
geboekt?
3. Hoeveel geld en manschappen wordt aan beide aanpakken besteed?

Het bestrijden van witwassen en mensenhandel is geen zaak die enkel is 
weggelegd voor de gemeente. Wij werken daarin nauw samen met 
(keten)partners zoals belastingdienst, politie, RIEC, FIOD, AVIM etc. en 
proberen zo het vestigingsklimaat voor malafide ondernemers 
onaantrekkelijk te maken. Binnen onze organisatie zijn er meerdere 
mensen bezig met de bestrijding. Door al bij een 1e gesprek bepaalde 
vraagstellingen (bv BIBOB-onderzoek) te benoemen, zien we dat sommige 
ondernemers al een andere vestigingsplaats kiezen. Zo nodig wordt dit dan 
regionaal opgepakt. De inzet van geld en manschappen is verder 
maatwerk. Het speerpunt van de aanpak rust binnen het cluster Integrale 
Veiligheid (behorende tot het Team Veiligheid, Toezicht & Handhaving)

CDA



247 19 5.5 .... " bewustwording ondernemers van de ondermijnende criminaliteit... door 2 
projecten in het kader van de Regiodeal, 1 Rumpenerstraat, 1 Haefland Rode 
Beek."..

Argument: het kenmerk van criminaliteit is dat het verschuift naar die locaties en 
plaatsen waar de bewustwording en aanpak het minste is.
Met de genoemde opmerking zegt het College indirect dat de criminaliteit  van de 
twee genoemde locaties (Rumpenerstraat en Haefland) dus verschuift naar de rest 
van Brunssum,  Heerlen etcetera. 

1. Hoe verklaart het College deze ZEER BEPERKTE aanpak.
2. Wat heeft de Regiodeal met ondermijnende criminaliteit te maken en is deze 
Regiodeal aanpak alleen voor deze twee locaties (Haefland en Rumpenerstraat).
3. En als de Regiodeal over geld gaat kan de bevolking van Brunssum dan uit dit 
subsidie meer politie en BOA aanwezigheid verwachten?
      3.a  Indien niet, waarom niet
      3.b  Indien wel, wanneer en hoeveel politie /BOA aanwezigheid?
      3.c  Hoe onafhankelijk zijn BOA’S in hun handhaving?

De "zeer beperkte aanpak" dient anders gelezen te worden. De locaties 
Rumpenerstraat en Haefland gaan aangepakt worden met middelen uit de 
regiodeal. Daarbij wordt dus veiligheid & bewoning aan elkaar gekoppeld. 
Het overige gedeelte van Brunssum blijft dezelfde controleaandacht krijgen 
zoals dit de afgelopen periode heeft plaatsgevonden.

CDA

248 19 4.1. Worden straatcoaches alleen ingezet op aanvraag of zijn zij continue bezig met 
het benaderen van de jeugd en overlastgevers?

Zoals in de beantwoording van vraag 245 reeds aangegeven werken 
straatcoaches van do t/m zondag van 1800 - 0000 uur. In die periode zijn 
zij continue bezig met het benaderen van de jeugd- en overlastgevers.

CDA

249 19 "Zicht op Ondermijning".
De informatie op deze website is erg beperkt wat betreft Brunssum.

2011-2016
Drugscriminaliteit..... niet bekend
Verloedering..............niet bekend
om maar een paar te noemen. De informatie is ook open en beschikbaar en dus ook 
zo voor criminelen.

1. Wat voor voordelen zijn er dus uit dit project gebaseerd op oude en onbekende.. 
en openbare informatie?
2. Wie verschaft deze informatie?
3. Hoeveel kost dit project?

1. Het voordeel is dat wij inzicht krijgen in criminele fenomenen. Het doel 
van het dashboard is om de preventieve aanpak van ondermijnende 
criminaliteit te versterken door de informatiepositie van gemeenten te 
verbeteren.
2. De informatie is gebaseerd op data van het CBS gekoppeld aan data van 
o.a. gemeenten, Kadaster en politie. 
3. Dat is niet bekend. Met name de grote gemeenten zijn op dit moment 
hierbij betrokken. In Limburg is dit bijvoorbeeld Maastricht.

CDA

250 20 120004. Wordt er meer ingezet op handhaving dan op preventie, gekeken naar 
afname budget?

De afname van het budget waar u op doelt heeft te maken met het feit dat 
wij gedurende twee jaar (2020 & 2021) een extra bijdrage van het RIEC 
krijgen voor de bestrijding van criminaliteit. Deze extra bijdrage stopt in 
2022.

CDA

251 20 Dierenwelzijn 20.000
1. Waaraan wordt dit besteedt?
2. Wat is de invloed van Corona op dit budget met inachtneming dat met de crisis 
mensen hun dieren mischien weg zullen wegdoen?
-Moet het budget niet aangepast worden. 

1. Met de gelden uit dit budget dragen wij bij aan de Stichting 
Dierenbescherming Limburg en het dierenasiel voor de opvang van 
zwerfdieren.
2. Dit is vooralsnog zo onzeker, dat we hierop niet kunnen vooruitlopen. 

CDA

252 21 Het uitgangspunt van de gemeente Brunssum...
"....fysieke, verstandelijke, geestelijke en/of psychosociale beperking"
Beperking:
1. Waarom praat u in termen van beperkingen en niet in termen van potentiaal?
2. Iedereen heeft potentiaal.
3. Wat voor maatstaf gebruikt u om  uw zogeheten beperkingen te bepalen?

Wij bedoelen het zelfde. Iedereen heeft potentieel. CDA

253 26 650003 Betere Buren Brunssum BV : €540.000,- per jaar.
Waarom is er geen inzage in de financiële jaarstukken van Betere Buren BV?

De burgers van Brunssum zien €540.000,- van hun gelden per jaar naar een Besloten 
Vennootschap gaan.
1. -Waar kunnen zij zien of die €540.000,- goed besteed is?
Voor zekere diensten van Betere Buren betalen burgers van Brunssum.
2. Waar gaat dat geld heen?
----Hoeveel is dat?
----Waar kunnen wij dit zien?
----Waarvoor is dit?
----Wat voor controle is er over?
3. Hoe wordt de productiviteit van Betere Buren gemeten?
4. Wanneer wordt het Betere Buren model geëvalueerd (indien ooit) en aan de Raad 
voorgelegd? 

Bij Betere Buren is de gemeente Brunssum de enige aandeelhouder. Deze 
rol wordt vervuld door het College van B&W. De stukken (begroting, 
jaarrekening en –verslag) zijn openbaar en staan b.v. op site van de Kamer 
van Koophandel. Daarnaast staan ze ook op de openbare college-agenda 
en kunnen dus zo opgevraagd worden. De bijdrage van € 540.000,- bestaat 
uit:                                                                                                                      € 
175.000: Gemeentelijke bijdrage Betere Buren;
€ 160.000:  Extra bijdrage voor WSW/groenploegen;
€ 40.000:  Bijdrage tekort Rijksbijdrage WSW;
€ 165.000:  Doorontwikkeling Betere Buren;
In de afgelopen jaren was er sprake van een overschot wegens betere 
prestaties:
2018:  €   75.000
2019:  € 130.609                                                                                          
Recentelijk hebben wij u geïnformeerd over de start van de pilot wijkbedrijf 
Brunssum-Noord. In deze pilot gaan we de dienstverlening dichter bij de 
burger organiseren. Niet alleen de dienstverlening van de gemeente, maar 
ook die van Betere Buren.
De ervaringen en resultaten van deze pilot zullen leidend zijn in de keuzes 
die voor de toekomst van Betere Buren gemaakt worden. Dit proces zal 
natuurlijk in nauwe samenwerking met de raad plaatsvinden.

CDA

254 28 Hoe vaak worden informatie bijeenkomsten gehouden per jaar, welke 
onderwerpen, voor wie en waar? Er is geen vooraf vastgesteld aantal bijeenkomsten per jaar. Bijeenkomsten 

vinden plaats indien nodig en kunnen plaatsvinden met bijvoorbeeld 
school, maatschappelijk werk, en team Jeugd. Voorbeelden van 
onderwerpen zijn Civil Care, echtscheiding, moeilijke onderwerpen met 
ouders bespreekbaar maken. 

CDA

255 30 In het NRC konden we lezen dat er grote zorgen zijn bij de Grote Zorgaanbieders in 
de Jeugdzorg. Maatwerk omtrent specifieke gevallen komen hierdoor in gevaar. 
Kleine zorgaanbieders maken juist winst. Wat zal dit voor gevolgen hebben voor 
maatwerk binnen de Brunssumse Jeugdzorg? Zijn wij afhankelijk van de grote of de 
kleine aanbieders?

In de aanbesteding voor de ambulante jeugdhulp, is er sprake van een 'mix' 
van zowel grote aanbieders als kleine aanbieders. 

CDA



256 34 Preventieve en Curatieve Zorg:   €1.022,- en €1.018,-
1. Zijn dit alleen de GGD gelden?

                                                                              2021                  2022
Gezondheid en Maatschappelijke participatie  €     23.137       €     23.137         
Kennis en innovatie                                                 €   107.903      €   107.903
Sexuele gezondheid, infectieziekten en milieu  €   166.103      €   166.103
Toezicht Wmo                                                          €        5.217      €       5.217
Subsidie prenatale zorg                                          €        4.630      €       4.630
Jeugdgezondheidszorg 0-4 jaar                             €    403.568     €   403.568 
Jeugdgezondheidszorg 4-18 jaar                           €   240.112      €   249.791
Bijdrage Rijksvaccinatie programma                     €      41.878     €     42.261
Digitaal dossier                                                          €      13.844     €     13.844
Kansrijke start 2021                                                   €      15.283    €       1.728
Bijdrage GGD                                                              € 1.021.675   € 1.018.182
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257 35 ...."De middelen voor het Onderwijs Achterstandenbeleid (OAB) zijn geoormerkt"
Dit is vorig jaar ook aan de orde geweest en ook via de algemene middelen 
verwerkt/ dezelfde situatie is geschetst.

1. Is er aparte boekhouding over deze geoormerkte gelden zodat wij niet in de 
situatie belanden van "wanneer wij te weinig gebruiken gaat het ongebruikte geld 
terug naar de Staat?"
2. Kunt u de Raad een staat van geoormerkte en gebruikte gelden geven?
--Indien niet, waarom niet?
--Indien wel, met dit Raadsvoorstel a.u.b. 

In het OAB-plan is de begroting opgenomen van de Rijksmiddelen OAB. 
Jaarlijks wordt deze begroting aangepast. De niet-bestede middelen in een 
begrotingsjaar worden toegevoegd aan de OAB-middelen van het jaar erna. 
Dit kunt u ook teruglezen in de begroting/jaarrekening van de gemeente 
Brunssum. Begin 2021 kunt u de geactualiseerde begroting OAB voor de 
jaren 2021 t/m 2022 tegemoet zien, incl. de reeds ingezette middelen.

CDA

258 36 "Opstellen Integraal Huisvestings Plan (IHP) voor het Brunssumse basisonderwijs"

1. In een toezegging zijn de kosten verbonden aan dit plan door een niet genoemd 
bureau als +- €20.000,-genoemd.
1.1--Waar in de begroting is dit bedrag?
1.2--indien het er niet is, waarom niet?

2. In de voorjaarsnota is +-€638.000,- uit het onderwijs weggenomen en in de 
algemene reserve gestort. 
--Gebouwen en nog meer  gaan veranderen en onbekende kosten worden 
genoemd.
2.1 Gaan we deze €638.000,- nu niet nodig hebben?
2.2 Hoe verantwoord is de €638.000,- beslissing dan geweest?
3. Wat is de financiële onderbouwing van dit IHP?
4. Is dit IHP een beleidswijziging en wanneer komt dit bij de Raad?  
5. Zijn de ventilatie systemen van de scholen Corona-proof?

1. Wat en waar is gesteld wat de vragensgteller meldt is niet bekend, enkel 
dat de opdracht is verstrekt op basis van de ontvangen offertes. De offerte 
van de RO-groep  bedroeg € 21.400 --. Deze kosten worden gedekt ten 
laste van de decentralisatie middelen onderwijs. 2.1- Of dat bedrag nog 
nodig zal zijn, zal moeten blijken uit de rapportage inzake het IHP en de 
toekomstige aanvragen. Uitgaande van het gegeven dat de 
onderwijsvergoeding die het ministerie beschikbaar stelt, landelijk altijd als 
onvoldoende wordt aangemerkt lijkt het niet ondenkbaar dat er 
uiteindelijk een tekort blijkt. Tot nu toe zag het financiele overzicht er nog 
positief uit. 2.2. De beantwoording van deze vraag kan op dit moment niet 
worden beantwoord. Dat zal de komende jaren pas blijken. 3. De 
fiinanciele onderbouwin van het ihp is te vinden in de wettelijke 
verplichtingen die de gemeente heeft ten aanzien van onderwijs 
huisvesting. Verder worden er steeds vaker geluiden hoorbaar die een IHP 
zouden gaan verplichte. 4. Een IHP is geen beleidswijziging. De gemeente 
Brunssum beschikt reeds sinds 2010 over een IHP. 5. In enkele nieuwe 
gebouwen is dat wel het geval, in de meeste (oudere) schoolgebouwen nog 
niet
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259 40 Wat zijn innovatieve projecten die de algemene voorzieningen vernieuwen?
De vraag is onduidelijk. Deze passage vinden wij niet terug op pag. 40.

CDA

260 41 Vanwaar de afwijking van de Salarislasten Wijkgericht werken van meer dan 
€100.000,-, €126.000,- tov realisatie van vorig jaar €237.000,-?

Dit komt voort uit een gewijzigde procentuele verdeling van de 
salariskosten afdeling Maatschappelijke Ontwikkeling.

CDA

261 51 Vorig jaar hebben we de transitie van de Bibliotheek ingezet en is er al €521.000,- 
uitgegeven, wat is er in de tussentijd gebeurd? Dit jaar gaan we €550.000,- uitgeven. 
Wel de kosten maar nog geen verandering, waar ligt dit aan ten grondslag?

Besluit van de gemeenteraad vorig jaar was "behoud van een volwaardige 
bibliotheek in Brunssum". Om dit te kunnen doen is ingezet op een fusie 
met de bibliotheek Kerkrade. Daarnaast is de subsidie conform het 
raadsbesluit iets opgehoogd om de noodzakelijke kosten (zoals een 
verzekering voor ziektekosten van het personeel, de ICT-functie en het 
inschalen van het personeel conform de geldende CAO) en het 
toekomstbestendig maken van de Brunssumse bibliotheek (o.a. 
digitaliseren uitleen). Alle onderdelen zijn opgepakt (voorbereiding fusie 
c.q. gerealiseerd (ICT-functie, verzekering, moderniseren bibliotheek). Dit is 
ook in de Raadsinformatiebrieven aan uw raad gecommuniceerd. In de 
begroting 2021 is een bedrag van € 484.000,00 aan subsidie voor de 
bibliotheek opgenomen.

CDA

262 52 Een stijging van €785.000,- tov begroting 2019, wat is de precieze invulling hiervan? Belangrijkste verklaring is Incidentele budgetten inzake brug Akkerweg (€ 
400.000,-) en Leisure lane (€ 360.000,-) welke werden overgeheveld vanuit 
het jaar 2020 naar 2021 conform 2e BeRap 2020.

CDA

263 57 De verwerking van PMD staat op losse schroeven nu de olieprijs laag staat. Hoe 
wordt hierop ingezet, gaan we de kosten verhalen naar de afvalproducent of blijft 
dit gratis?

Uiteindelijk beslist de raad dit, maar vooralsnog is plastic scheiding 
kosteloos.

CDA

264 58 Beekdaelen gaat geluidshinder, overlast en verontreiniging door de Awacs zelf 
monitoren, hoe kijkt het College hier tegenaan? Het college heeft bij monde van wethouder L’Espoir de amendementen en 

moties in deze aan de griffie doen toekomen in de hoop dat uw raad deze 
zaak overneemt en gelijk optrekt met Beekdaelen daar we voor de burger 
hetzelfde belang hebben. Het college staat hier dus positief tegenover 
mede in het licht van gezondheid.

CDA

265 64 3. 2de tranche Regiodeal...Brunssum Noord.

1. Wat wordt er nu gepland  in Brunssum Noord ziende dat er gelden vrij komen?
2. Wie zijn de partners?

Er komen geen gelden vrij. De stadsregio Parkstad zal bepalen voor welke 
andere projecten in het kader van de Regiodeal de vrijvallende middelen 
zullen kunnen worden aangewend. Naast De stadsregio Parkstad, zijn het 
Rijk, de Provincie en de gemeente partners in het kader van de Regiodal.

CDA

266 65 Hoe staat het met de reserve "werkkapitaal Oostflank" ter hoogte van €282.000,- of 
is deze naar de Algemene reserves overgeheveld?

Nee , deze werd niet overgeheveld naar de algemene reserve maar is nog 
steeds ter beschikking in de reserve werkkapitaal Oostflank voor zover 
deze middelen nog niet zijn besteed in het jaaar 2020.

CDA

267 67 Transformatie:  ........."demografische krimp"
We willen dat jongeren zich vestigen in Brunssum.

1. Moet de focus dan niet liggen op de vergroting van de woonvooraad?
2. Hoe anders denkt het College om jonge gezinnen in Brunssum te huisvesten 
vooral gezien het feit dat huisvesting ontwikkeling een lang termijn project is?

Vestiging van jongeren is niet alleen afhankelijk van de omvang van de 
woningvoorraad. Kwalitatieve aspecten (woningtype, prijsklasse e.d.) en 
een aantrekkelijk 'vestigingsklimaat' (werkgelegenheid, 
(onderwijs)voorzieningen e.d.) zijn eveneens van belang. Voor wat betreft 
de  volkshuisvesting wordt in het kader van de evaluatie van de 
Structuurvisie Wonen Zuid-Limburg geopteerd voor een versoepeling van 
de huidige compensatiesystematiek, waardoor netto woningtoevoegingen 
die bijdragen aan de gewenste woningkwaliteiten, eenvoudiger 
gerealiseerd kunnen worden.

CDA



268 77 2.1 tot 2.10  ...Streefwaardes.

A. 40 uit wat? 50, 60, 100.
B. Behaald uit wat? 
Zelf evaluatie: hoe wetenschappelijk is dit?
C. Afname 20%, hoe vertaalt dat in getallen.
D. En nog meer.

1. Waarom zijn streefwaarden/metingen onduidelijk en niet in relatie gegeven zodat 
je uit de context het resultaat duidelijk kan zien?
---Wanneer is er een verbeterde versie?
---U kunt de verbeterde versie a.u.b. bij het Raadsvoorstel voegen

A. 2.1. Streefwaarde 40 bij volledige beschrijving en optimalisatie van 
processen wil zeggen dat 40 processen hieraan voldoen.
B. 2.2 Streefwaarde gerealiseerd. D.wz. De implementatie van een nieuw 
zaaksysstem is afgerond
Met zelfevaluatie wordt bedoeld dat  gemeenten via diverse vragenlijsten 
aangeeft wat de status van het beheer en de inrichting van de o.a. de 
basisregistraties adressen & gebouwen (BAG), de basisiregistratie 
grootschalige topegrafiue (BGT), de basisregistratie personen (BRP) enz.  
Deze zelfevaluaties vormen een onderdeel van de horizontale 
verantwoording  ENSIA. (Eenduidige Normatiek Single Information Audit) 
De horizontale verantwoording bestaat uit de zelfevaluatie, een IT-audit, 
een verklaring van het College van B&W en een passage over 
informatieveiligheid in het jaarverslag. Deze zaken vormen allen een 
onderdeel van de afspraken die de gemeente hebben gemaakt ihkv de 
Informatiebeveiliging en zijn vervat in de BIG en vanaf 2020 in de BIO. 
C. 20% is een teruggang van 20% in de opslag van ongestructureerde 
informatie (mails en bestanden in mappen)

CDA

269 92 "Ook is het nieuwe risico van de Businesscase de oude Egge van € 650.000 en € 3 
ton inzake Pilot wijkbedrijf Noord..bijgevoegd."

1. Wat is de graad van risico op deze twee projecten? 
2. Is die graad van risico bij de financiële onderbouwing  van de projecten 
ingerekend?
--Indien wel, waarom is er dan een risico?
--Indien niet, waarom niet?

De Businescase oude Egge maakt 0,5% uit van de totale risico's; Pilot 
wijkbedrijf Noord 0,7%. Beide risico's zijn dus zeer laag.

Bij projecten kunnen altijd risico's aanwezig zijn die niet ingerekend 
kunnen worden en deze (rest)risico's worden dan betrokken in de risico-
inventarisatie t.b.v de begroting c.q. jaarrekening.

CDA

270 96 ......."resteert algemene reserve - vrij besteedbaar
1/1/2020 €14.473.000,-
1/1 2021 €10.918.000,-

Dit betekent een begroot verlies voor 2020 van €3.555.000,- , dus 3,5 miljoen. Als 
we dit in 2021, 2022 en 2023 elk jaar hebben dan wordt het weerstandsvermogen 
van 12 miljoen aangetast en komt Brunssum dankzij het huidige College sneller 
onder het toezicht van de Provincie waarna een eventuele herindeling een 
formaliteit wordt. 

1. Wat doet het College daaraan om zo'n situatie te vermijden?

De daling is toegelicht in de tabel op blz. 96. 
Van de € 3.555.000 betreft € 2.034.000 miljoen overhevelingen 2020-2021. 
Deze zijn in 2020 in de algemene reserve gestort en worden in 2021 weer 
onttrekken en zo beschikbaar gesteld op het betreffende budget. Resteert 
dus een feitelijk onttrekking van € 2.326.000. 
Hiervan zijn € 1,2 miljoen incidentele onttrekkingen voor 3 onderdelen. De 
onttrekkingen voor het sluitend maken van de begroting zijn vanaf 2022 
niet meer nodig als gevolg van de getroffen maatregelen. Het 
weerstandsvermogen wordt hiermee dus in de toekomst niet meer mee 
belast en dit heeft dus geen negatieve invloed op het toezicht van de 
Provincie.
De begrote onttrekkingen vanaf 2021 staan in de tabel op blz. 97.
Vanaf 

CDA

271 145 "Vastgestelde transformatie opgave........overschot van 580 woningen."

1. Hoe kunnen wij dit zien in het kader van "Brunssum wil meer jonge gezinnen"?
2. Zijn er mogelijkheden om deze woningen in te vullen wanneer er een landelijk 
tekort is van woningen en opvang van vluchtelingen?

Volgens prognoses zet de demografische krimp zich -weliswaar minder 
heftig dan aanvankelijk voorspeld- voort. Het overschot aan woningen kan 
alleen worden benut indien woningzoekenden bereid zijn naar Brunssum 
te verhuizen.  Het op grote schaal huisvesten van statushouders dan de 
gemeentelijke taakstelling is mogelijk, maar heeft uiteraard sociaal-
maatschappelijke gevolgen.

CDA

13 12 alg. financieel beleid xt12 als we het toch over veiligheid hebben, waarom worden er geen financiele 
middellen vrijgemaakt voor camera toezicht?

Binnen de budgetten van afdeling Bestuurszaken (team VTH) is voldoende 
budget aanwezig om (mobiel) cameratoezicht in te zetten, maar de inzet 
van cameratoezicht moet wel passen in het pallet van maatregelen dat is of 
wordt getroffen om overlast tegen te gaan. 

LB

14 12 alg. financieel beleid XT12 gemeentelijk blauw zie je alleen op de scooter en maar zelden lopend in de wijk zelf, 
waarom gebeurt dit niet?

Verplaatsing via de scooter levert tijdswinst op in het afhandelen van de 
vele meldingen. Daar waar de situatie het toe laat, zal het gemeentelijk 
blauw zeker ook voor de benenwagen kiezen.

LB

26 20 2 xt12 criminaliteitspreventie gaat van 105 naar 55 de komende jaren vanwaar deze 
afbouw, verwachting minder criminaliteit, eerder meer toch.Verklaar U nader?

Van het RIEC ontvangen wij in 2020 en 2021 een extra bijdrage voor het 
bestrijden van criminaliteit. Deze bijdrage stopt in 2022.

LB

35 22 3 taakstelling -€150.000 is toch niet realistisch i.v.m. covid-19? Zie begroting 2020: meerjarige ombuiging positie 14; Wmo en Jeugdbudget 
0,5% afromen en 0,5% naar voorliggend veld; 2021 -€ 150.000

LB

38 24 3 XT-63 doelen stellen is goed maar om in deze tijd het aantal uitkeringsgerechtigden te 
willen dalen met 2% is wel erg optimisties, bij het stabiliseren dus 0% heb ik een 
beter gevoel bij

De doelstelling van -2% per jaar is vastgelegd in de meerjarenbegroting van 
ISD BOL. Het is nog te vroeg om nu al te concluderen dat dit in 2021 niet 
haalbaar is.

LB

65 33 4 xt71 JOGG: zij er cijfers waaruit blijkt de effectiviteit van het JOGG? Nee,er zijn geen cijfers waaruit de effectiviteit van JOGG wordt 
aangetoond. Het is niet coorect de resultaten van de metingen te 
vergelijken omdat omdat de populatie van de kinderen elk jaar anders is. 
Ook het verkrijgen van de actieve toestemming van de ouder(s) beïnvloed 
de meetresultaten. De persoonlijke meetresultaten van het kind zijn van 
belang. Vroeg signalering en tijdig in gesprek gaan met de ouder(s) voor 
het evt, aangaan van een vervolgtraject draagt bi aan het gezond 
opgroeien van het kind. We zien in Brunssum over het algemeen een 
stabisatie van de resultaten.

LB

68 35 5 Heb gehoord dat compass verdwijnt uit locatie Rombouts, wat is hier van waar en 
kan het college een garantie geven dat de komende jaren niet gaat gebeuren

Wij zijn in overleg met LVO om het volledige Compass-onderwijs in 
Brunssum te behouden (van brugklas tot examen). Zodra hierover meer 
duidelijk is, informeert de Portefeuillehouder uw raad.

LB

85 45 5 210211 verkeers en vervoersbeleid gaat de komende jaren naar € 0,-, graag uitleg? In 2021 zal een nieuw GVVP worden opgesteld. Daarbinnen zal ook een 
uitvoeringsprogramma met concrete maatregelen voor de jaren 2022 e.v. 
worden voorgesteld. De kosten hiervoor zullen alsdan worden begroot.

LB

96 47 8 media Bieb geeft PC les voor ouderen en als je wilt inschrijven is er een half jaar wachttijd 
en daarna hoor je niet meer. Hoe zit dat nu?

Vanwege de populariteit van deze cursus is er altijd al een wachtlijst 
geweest. Door de coronamaatregelen (o.a. kleinere groepen) is de 
wachttijd fors opgelopen. Er worden maatregelen getroffen om deze 
wachttijd in te korten, met name door een maximum aantal lessen in te 
voeren.

LB

102 50 8 530003 in 2021 is er bedrag gereserveerd van €460.000 is dit o.a. de subsidie van de 
Parade? 

U bedoelt het jaar 2023 waar het bedrag staat van € 460.000,-. Hier staat 
ondermeer de subsidie (€ 400.000,-) voor de Parade geraamd. Zie ook het 
antwoord op vraag 107.

LB



103 50 8 xt53 ga er van uit dat kerst vier je samen is geannuleerd?

Deze begroting gaat over kerst 2021. Het al dan niet doorgaan hangt af van 
het verloop van de coronagolven in dat jaar.

LB

111 52 8 570005 In 2021 wordt er € 787.000 geinversteerd in?  En wordt er de komende jaren dan 
niets meer geinvesteerd in groen en toerisme?

Het betreft hier  Incidentele budgetten inzake brug Akkerweg (€ 400.000,-) 
en Leisure lane (€ 360.000,-) welke werden overgeheveld vanuit het jaar 
2020 naar 2021 conform 2e BeRap 2020.

LB

118 54 9 warmteplanAls blijkt dat dit plan niet haalbaar is zijn er dan nog andere alternatieven en welke? De Transitievisie Warmte (het warmteplan) -stap 1- geeft weer welke 
buurten, op basis van diverse  criteria, als kansrijk worden gezien om als 
eerste aardgasvrij te worden gemaakt. De visie zal daarbij aangeven wat 
het beste alternatief is voor de desbetreffende buurt, gebaseerd op de 
totale maatschappelijke kosten (dus niet op basis van de kosten voor een 
individu). 
In stap 2 wordt samen met de buurt een wijkuitvoeringsplan gemaakt, 
waarbij wordt ingezoomd op de specifieke buurt zelf. Hierbij wordt -samen 
met o.a. de woningeigenaren- onderzocht of het alternatief uit de visie 
inderdaad een goed alternatief is voor de hele buurt, of dat een ander 
alternatief voor verwarmen haalbaarder, wenselijker, beter, ed is. Hierbij 
worden ook de kosten voor de individuele eigenaar betrokken. Welk 
alternatief dat is kan per buurt verschillen.  

LB

126 59 9 740002 Wat is er extra begroot in 2021 ten opzichte van de volgende jaren? Op dit product is de overheveling van budget van 2020 geraamd inzake 
restant gelden uit decembercirculaire gemeentefonds 2019 voor de 
Transitievisie Warmte voor de periode 2019-2021 (€ 145.000,-).

LB

127 59 9 740006 Wat valt er nog allemaal onder ongediertebestrijding? Onder ongediertebestrijding valt: overlast van ratten, bestrijding 
eikenprocessierups en luizenbestrijding op openbaar gebied.

LB

144 65 10 xt32 is er concrete belangstelling voor de bedrijfskavels BSV Limburgiaen zo nee zijn er 
andere opties voor deze kavels?

Op dit moment zijn er geen concrete belangstellenden. De kavels hebben 
de bestemming bedrijventerrein en zijn als zodanig ook doorvertaald in de 
grondexploitatie.

LB

152 66 10 xt34 gezien de ontwikkelingen van covid-19 zullen de baten van de kermis en de 
toeristenbelasting moeten worden bijgesteld

Omdat het verloop van de corona crisis in 2021 op dit moment onduidelijk 
is, is er voor gekozen deze bedragen niet aan te passen. Mocht in de loop 
van 2021 blijken dat aanpassing nodig is, dan zal dat via de 
bestuursrapportage aan de raad worden voorgelegd.

LB

187 85 paragraaf 1 xt37 waarom is gekozen voor een beperkte stijging van het vast tarief met 3,62% en waar 
is dat persentage op gebaseerd?

Met dit percentage is het compartiment afval kostendekkend. Er is voor 
gekozen om de stijging vast tarief te beperken en in plaats daarvan het 
ledigingstarief te verhogen vanuit het uitgangspunt 'de vervuiler betaalt'. 

LB

188 85 paragraaf 1 xt37 hoeveel bedraagd de stijging in deze bij onze omliggende gemeenten? De kosten van RD4 stijgen voor omliggende gemeenten ongeveer met 
hetzelfde bedrag. De andere bedragen zijn eigen gemeentelijk beleid van 
iedere afzonderlijke gemeente en moeilijk te vergelijken. De omliggende 
gemeenten moeten de tarieven nog vaststellen en zijn dus nog niet 
bekend.

LB

198 87 paragraaf 1 xt34 touristenbelasting is met 45% omhoog gegaan en ondanks dat zijn de inkomsten 
flink gedaald, impliceerd dit dat de overnachtingen gehalveerd zijn zijn in Brunssum 
en at is de oorzaal?

Nee. In 2019 was de werkelijke opbrengst toeristenbelasting fors hoger 
dan begroot. Omdat niet zeker is of deze stijging structureel is wordt voor 
2021 de raming gelijk gehouden aan de raming voor 2020. 

LB

200 88 paragraaf 1 xt33 Tarief marktgelden niet kunnen vinden Het tarief is te vinden in artikel 5 van de Verordening marktgelden. Deze 
verordening wordt ook in de begrotinsraad van november behandeld.

LB

207 101 paragraaf 3 areaal diversen, deze bestaan uit? Dit betreft kunstwerken in de openbare ruimte. LB
214 106 paragraaf 3 MOP gebouwenwat te verstaan onder gemeenschapshuizen € 37.000 wij hebben geen 

gemeenschapshuizen meer, deze worden allemaal gerund door commerciele 
exploitanten?

Betreft onderhoudskosten van gemeenschapshuis Klaver Vier, Poolse Huis, 
Café Rumpenerbeemden en cultureel centrum De Brikke Oave (allen in 
onderhoud bij de gemeente).

LB

3 6 inleiding u schrijft ' vanzelfsprekend is een sluitende begroting niet, mede de steeds 
wisselende rijksbijdragen en regelingen'. Welke zaken zijn er nog meer te 
verwachten buiten de invoering van het abonnementstarief bij de Wmo?

Bijvoorbeeld gevolgen corona voor de gemeentefinanciën op (middel) 
lange termijn en de gevolgen van de herverdeling gemeentefonds die 
waarschijnlijk binnenkort duidelijk wordt.

PAK

9 9 alg. financieel beleid tabel opvallende cijfers de komende 4 jaar in de tabel. Vooral bij het Sociaal Domein en 
het klantenpotentieel. Kunt u uitleggen waarom dit effecten zijn vanuit de 
september circulaire?

Het Rijk heeft een aantal maatstaven voor Brunssum geactualiseerd, die 
gebruikt worden voor de berekening van de Algemene Uitkering. Dit 
betreft met name maatstaven  die onderdeel zijn van het sociaal domein 
en ook het klantenpotentieel. Deze aanpassingen volgen niet uit de 
septembercirculaire zelf, maar uit de actualisering van de maatstaven door 
het Rijk in september.  De algemene uitkering op basis van de de 
septembercirculaire wordt berekend met deze aangepaste maatstaven.

PAK

11 10 alg. financieel beleid XT-33, 
XT-34

N.a.v. de Voorjaarsbrief gaven we als PAK aan, bij j. en l. in de tabel, de reserves 
daarvoor te gebruiken (Reserve economische ontwikkelingen); het college nam die 
suggestie over en zou dit verwerken in de begroting. Is dit vergeten?? zie Vraag 84 in 
de Voorjaarsbrief en uw antwoord daarop

Zie de staat van Reserves en voorzieningen op blz 151. De onttrekking voor 
onderdeel j is verwerkt. Onderdeel l is in deze staat nog ten laste van de 
algemene reserve gebracht. Dit zal hersteld worden in de 1e 
bestuursrapportage 2021.

PAK

15 12 alg. financieel beleid XT-32 zie ook onze vraag over pagina 65. fysieke bedrijfsinfrastructuur - opvoeren 
kapitaalkosten voor 2 jaar? Graag uitleg.

Het betreft hier de raming van de kosten projectmanagement inzake de 
Oostflank. Zie staatje op pagina 10 onderdeel K.

PAK

16 12 alg. financieel beleid XT-81 XT 81 - Ruimtelijke ordening - een opvallend hoger getal van € 911.000 voor 2021 
t.o.v. de verdere begrotingsjaren. Hoezo is dit bedrag hoger?

Dit komt door de overheveling van budgetten van 2020 naar 2021 inzake 
omgevingswet (€ 204.000,-) en bestemmingsplannen (€ 105.000,-). Deze 
zijn aangegeven in de 2e BeRap 2020.

PAK



22 19 2 XT-12 4.1 Aanpak jeugdoverlast: we constateren toename van zware criminaliteit bij jeugd 
tot 18 jaar. Wapens en zwaar vuurwerk is zeer ernstig te constateren en heeft 
volgens ons niets meer te maken met opvang van rondhangende jeugd. Straffen 
schijnt moeilijk te zijn maar inzet van meer professionele begeleiding, bijv Buro Halt, 
lijkt een optie gezien ervaringen in Maastricht en omstreken. Wat doet Buro Halt op 
dit moment voor ons in Brunssum?

We delen de mening dat de jeugdoverlast zwaardere vormen aanneemt en 
hebben hier ook een gerichte aanpak op ingezet. Incidenteel worden 
daarbij ook jongeren doorverwezen naar bureau Halt. Zo is recent een 
jongere met zwaar vuurwerk doorverwezen naar Halt. Halt confronteert de 
jongeren met hun gedrag en de gevolgen daarvan. Daarnaast geeft Halt 
ook (preventieve) voorlichtingsbijeenkomsten op scholen in Brunssum.

PAK

23 19 2 XT-12 Is het niet beter om meer gebruik te maken van Buro Halt voor de doelgroep 12-17 
jarigen?

We delen de mening dat de jeugdoverlast zwaardere vormen aanneemt en 
hebben hier ook een gerichte aanpak op ingezet. Incidenteel worden 
daarbij ook jongeren doorverwezen naar bureau Halt. Zo is recent een 
jongere met zwaar vuurwerk doorverwezen naar Halt. Halt confronteert de 
jongeren met hun gedrag en de gevolgen daarvan. Daarnaast geeft Halt 
ook (preventieve) voorlichtingsbijeenkomsten op scholen in Brunssum.

PAK

24 19 2 XT-12 Zo ja, zou u al kunnen aangeven wat meer inzetten van Buro Halt eventueel voor 
Brunssum betekent aan meerkosten?

Inzetten van Bureau Halt aan de sanctiekant worden bekostigd door het 
Ministerie van Justitie & Veiligheid.

PAK

25 19 2 XT-12 5.5 de genoemde projecten vallen onder welke tranche van de Regiodeal Ze vallen onder de 2e  tranche. PAK
33 22 3 sociaal 

domein 
algemee
n

Taakstelling bezuiniging van € 150.000. Waar leggen we ons dit op en waar terug te 
vinden in de tabellen?

Dit was al verwerkt in de begroting 2020: meerjarige ombuiging positie 14; 
Wmo en Jeugdbudget 0,5% afromen en 0,5% naar voorliggend veld; 2021 -
€ 150.000

PAK

34 22 3 sociaal 
domein 
algemee
n

bij groepsarrangementen hoe om te gaan met de AVG? En zijn evt medewerkers/ 
vrijwilligers voldoende op de hoogte van de AVG regels?

Het privacy-vraagstuk geldt niet alleen voor groepsarrangementen maar 
voor de gehele toegang. Er wordt onderzocht hoe we binnen de integrale 
toegang  de privacy kunnen waarborgen van de drie domeinen (Jeugd, 
Wmo en Participatie). Dit vraagstuk zal ook aan de VNG worden 
voorgelegd.

PAK

41 24 3 XT-63 4.8  - de zin loopt niet goed. Deze omschrijving strookt niet met de beantwoording 
van de vraag die we als PAK in het kader van de Voorjaarsbrief stelden. Dus wij 
vroegen ons terecht af waarom nu nog wachten op een evaluatie, terwijl we toch al 
duidelijk ervaringen hadden, dat mensen soms acuut hulp nodig hebben???

Het fonds is begroot voor 2021. Het besluit om het fonds daarna 
structureel in te zetten is nog niet genomen. Dit wordt voorgesteld in de 
vergadering van de raad in december a.s. Op basis van de evaluatie van het 
armoedebeleid, waarvan het noodfonds ook onderdeel uitmaakt.

PAK

42 24 3 XT-63 Waar in welke tabel vind ik de hoogte van de Klijnsmagelden terug?  We zien wel bij 
de bestemmingsreserves de reserve 'Kinderen doen mee'.

Deze vallen onder '630003 - Armoedebeleid'. PAK

43 24 3 XT-63 4.3 zo'n communicatieplan bestaat toch al? Denk aan het kaartensysteem van 
Isdbol.

Met het communicatieplan beogen we armoede te bestrijden in in zo vroeg 
mogelijk stadium. Dat reikt veel verder dan sec het kaartensysteem van ISD 
BOL. Ook uit de MER (Minima Effect Rapportage) die in december in de 
gemeenteraad besproken wordt, blijkt dat het bereiken van de minima nog 
verbeterd kan worden. 

PAK

44 24 3 XT-63 4.10 wat is de meerwaarde van het instellen van een Quiet Community? De meerwaarde zal blijken uit het onderzoek naar de haalbaarheid van 
Quiet Community en wordt evenals de MER in de gemeenteraad van 
december besproken.

PAK

53 25 3 XT-64 Uitstroom cliënten bedraagt 299. Is dat een netto getal? Dit is alleen uitstroom, dus niet het saldo tussen instroom en uitstroom. PAK

61 27 3 XT-66 Doelgroepenvervoer - waarom is er hier een doorgroei naar de komende jaren? Tarieven doelgroepenvervoer zijn gestegen na nieuwe aanbesteding in 
2019. Daarom meerjarig hogere kosten doelgroepenvervoer conform 
geaccordeerde meerjaren begroting Omnibuzz.

PAK

71 36 5 XT-42 Waarom 2 IKC’s?? Er zijn 4 Brede Scholen. Als 2 scholen buiten de boot vallen, zijn 
ze altijd in het nadeel als het gaat om aanwas van leerlingen!!!

Wij zijn gestart met de ontwikkeling van 2 Integrale Kindcentra in 
Brunssum. Wanneer deze 2 kindcentra zijn gerealiseerd, willen wij dit 
doorontwikkelen naar de andere brede scholen. 

PAK

72 37 5 XT-42 Lasten en baten in de exploitatietabel Brede scholen zijn niet in evenwicht. Kunt u 
de verschillen verklaren??

De lasten van de brede scholen zijn hoger dan de huuropbrengsten van de 
brede scholen. Bovendien worden sommige van de aan de lasten kant 
opgevoerde kapitaallasten gedekt uit een bestemmingsreserve en die 
onttrekkingen staan op het taakveld XT-010.

PAK

76 40 6 XT-61 1.6 en 1.7 is dubbel. Zijn 2 identieke zinnen. Klopt: aangepast in Navigus PAK
78 41 6 XT-62 verbetering leefbaarheid in de wijk - is dit hier een incidentele investering? Zo ja, 

daarna niet meer nodig?
Verbetering leefbaarheid is een structureel item. In dit geval wordt dit nog 
eens specifiek benoemd als een van de doelen bij de pilot Noord.

PAK

84 44 7 XT-21 Wij blijven erbij dat er verkeersoverlast is ontstaan waarbij vooral snelheid wordt 
overtreden. Dit alles vanwege de buitenring Op bestemmingsverkeerswegen  zoals 
de Kennedylaan en Loogstraat in Noord; de Hendrik van Veldeke straat in Zuid; de 
Maastrichterstraat/ Trichterweg in West en de Prins Hendriklaan richting Haefland/ 
Schinveld. Als ook op de N276 richting rotonde Brunssum-Noord oprit Buitenring. 
En dat geldt ook voor verkeersoverlast in Rumpenerstraat/ Lindeplein. Wij vinden 
het toch tijd worden voor verkeersluwende maatregelen. Graag z.s.m. een 
verkeerstelling.

Na volledige openstelling van de Buitenring is de gemeente begonnen met 
het uitvoeren van verkeersmetingen waarbij vooral is gekeken naar het 
effect van openstelling Buitenring op het verkeersaanbod 
(verkeersintensiteit) op de gemeentelijke (stroom)wegen. De reeds 
uitgevoerde metingen laten zien dat het verkeersaanbod op de 
gemeentelijke stroomwegen a.g.v. de Buitenring daadwerkelijk is 
afgenomen. Bijkomend effect is echter dat met afname van het 
verkeersaanbod de gemiddeld gereden snelheid doorgaans wel toeneemt 
waarmee de beleving dat er harder wordt gereden a.g.v. de openstelling 
van de Buitenring in principe wel aannemelijk is. Echter, uit de verrichte 
metingen blijkt ook dat de gemiddeld gereden snelheid op de meeste 
wegen nog steeds onder de grenswaarde ligt. Overigens worden er a.g.v. 
de corona-crisis en het effect hiervan op het verkeersaanbod sinds eind 
maart geen verkeersmetingen meer uitgevoerd omdat deze geen 
representatief beeld geven. Zodra het verkeersaanbod weer enigszins is 
genormaliseerd, zullen er opnieuw verkeersmetingen uitgevoerd worden.

PAK

89 45 7 XT-21 Er staat 1 malig een bedrag van € 60.000 gereserveerd voor verkeers- en 
vervoersbeleid. Waarom is dat?

Dit betreft een werkbudget voor het (laten) opstellen van een nieuw 
Gemeentelijk Verkeers- en Vervoerplan (GVVP)

PAK

90 45 7 XT-21 De soap rond de fietsenstalling. In onze ogen is dit door laksheid blijven liggen. Wat 
belangrijk is dat op korte termijn helderheid komt en duidelijkheid in de noodzaak. 
Dus graag onderzoek en aan de slag! 

In het uitvoeringsprogramma Centrum 2020-2026 welke 23 september jl. 
door de Raad is vastgesteld is onder het punt Openbaar Vervoer en 
Parkeren (onderdeel van Wonen) een mogelijk nieuwe OV-terminal 
opgenomen. Naast een overstappunt voor lokale en regionale buslijnen 
willen we hier nadrukkelijk ondersteunende functies zoals fietsparkeren, 
opladen, etc. een nieuwe plek geven. In de komende periode wordt in 
afstemming met Arriva en de Provincie verder gewerkt aan een definitief 
voorkeursscenario en daarna realisatie.

PAK

94 46 8 XT-57 Daar mist het PAK een passage betreffende het recreatieve belang van de brug ter 
hoogte van de Akkerweg?? Waarom niet opgenomen??? Dit verhaal is nog niet echt 
ingedaald in de organisatie moeten we constateren. Hoe ver zijn we nu???

Op 1 oktober jl. is een brief ontvangen van de Provincie Limburg i.h.k.v. de 
heroverweging van haar Mobiliteitsprogramma. Deze brief is (conform 
toezegging) onlangs met uw raad gedeeld. Provincie geeft aan dat de 
Akkerbrug -na objectieve afweging opbasis van meerdere criteria- een lage 
prioriteit heeft binnen haar Mobiliteitsprogramma. De Provincie zal de 
aanleg daarom niet (mede) financieren.

PAK

106 50 8 XT-53 1.1. maak gebruik van bestaande apps zoals wandelgids limburg.nl; fietsknoop.nl en 
route.nl die allemaal diverse routes in en rond Brunssum hebben. En het boekje van 
Jan Damen over de Brunssumse wandelroute langs kunstwerken en standbeelden in 
Brunssum.

We maken inderdaad gebruik van informatie die reeds is verzameld door mensen 
als Jan Daemen, Frans Cals en anderen. Er komt een ‘tegel’ komt op ‘Ons 
Brunssum’. Er komt een subcategorie ons culturele Brunssum. De tegel wordt 
verder onderzocht op gebruiksvriendelijke creatie voor de klant en de 
downloadbaarheid van de tegel in de appstore. 

PAK

115 52 8 XT-57 Er staat structureel € 10000 gereserveerd voor straatbeelden/ kunstwerken. Kunnen 
vanuit dit budget naamplaatjes geplaatst worden bij de diverse beelden, waar dat 
nog niet is gebeurd, zodat voorbijgangers en toeristen ook echt weten wat/ hoe/ 
wie en waar? 

Ja, vanuit dit budget kunnen de komende jaren ook naamplaatjes worden 
toegevoegd aan de sculpturen. 

PAK



122 57 9 XT-73 Afvalscheiding - Zijn er bij Rd4 en de deelnemende gemeenten nog plannen om 
afvalscheiding te doen nà ophalen?

Restafval wordt al nagescheiden op plastic verpakkingen en blik (niet op 
drankkartons). Voorts wordt het grofvuil op het milieupark van Rd4 
gesorteerd.

PAK

123 57 9 XT-73 Hoe gaan huishoudens om met hun voedselrestanten als zij geen GFT afvalbak 
hebben?

Vooropgesteld: alle huishouden hebben recht op een inzamelmiddel voor 
GFT (uitlevering via Rd4). Indien huishoudens om moverende redenen hier 
niet voor gekozen hebben, dan kan GFT-afval afgevoerd worden via het 
restafval of komt dit bv. terecht op een composthoop in de tuin.

PAK

124 57 9 XT-73 En hoe zit het met plastic scheiding? Blijft dat kosteloos? Uiteindelijk beslist de raad dit, maar vooralsnog is plastic scheiding 
kosteloos.

PAK

133 59 9 XT-74 Milieubeleid: voor 2021 staat een zeer hoog bedrag van €206.000 gereserveerd 
terwijl de volgende jaren dat een stuk minder is. Verklaar u nader.

Via de Decembercirculaire gemeentefonds 2019 zijn extra (incidentele)  
middelen beschikbaar gesteld aan gemeenten voor de periode 2019-2021 
o.a. voor het opstellen van een Transitievisie Warmte. Die middelen die 
niet meer in 2020 worden uitgegeven, zijn overgeheveld naar 2021. Dit 
verklaart inderdaad het verschil tussen 2021 en de jaren daarna. Het 
bedrag van € 61.000,- betreft het jaarlijkse, structurele werkbudget. 

PAK

142 64 10 XT-31 voor economische samenwerking staat nog voor 2 jaar €25000 gereserveerd. 
Daarna stop. Waar heeft dat mee te maken? (stoppen IBA?)

Dit is omdat het oorspronkelijke budget voor LED/ESZL is afgeraamd en er 
voor de komende twee jaren incidenteel budget geraamd is. Voorafgaand 
aan de programmabegroting 2023 maken wij opnieuw de balans op.

PAK

146 65 10 XT-32 Waarom worden de terreinen Rode Beek en voormalig BSV terein Complex 42 resp 
Complex 46 genoemd? En waarom maar een eenmalige investering hier?

De benaming inclusief nummering is iets uit het verleden. De complexen 
corresponderen met de produktnummers. Voor het complex Rode Beek 
verwachten we in 2020 én 2021 nog kosten te maken en een opbrengst te 
genereren. Voor complex BSV idem dito.

PAK

147 65 10 XT-32 in vergelijking met de begroting 2020 wordt hiet werkkapitaal Oostflank ingepland 
voor 2 jaar. Wat gaat u hiermee doen?

Datgene wat u aantreft als resultaat onder XT-32 sub 1.1 tm 1.4. Concreet:  
werkkapitaal Oostflank, huidig budget eindigt ultimo 2020, onderliggende 
opgave vraagt om voortzetting projectmanagement en (kleiner) 
werkkapitaal voor aanjaagkosten, bestemmingsplan, onderzoeken etc.

PAK

153 67 11 Kaderstellende nota's: Gelijkwaardigheid ondergrondse stookruimtes en 
Gelijkwaardigheid opstelplaatsen scootmobiels in woongebouwen?? Wat houden 
deze notities in?

Het thans vigerende Bouwbesluit 2012 stelt minimale eisen waaraan 
bouwwerken in bouwtechnisch (w.o. brandveiligheid) en 
inrichtingtechnisch dienen te voldoen. Er zijn regels voor bestaande en 
nieuwe gebouwen. Niet altijd kan aan deze eisen worden voldoen of staan 
deze eisen innovatieve oplossingen in de weg. Als door een initatiefnemer 
kan worden aangetoond dat met andere (vaak technische) oplossingen een 
gelijkwaardig niveau kan worden behaald, kan het college vrijstelling 
verlenen van de eisen uit het Bouwbesluit. In het bouwbesluit staat 
duidelijk aangeven in welke gevallen gelijkwaardigheidsoplossingen 
mogelijk zijn. Om willekeur bij dit soort afwegingen te voorkomen, zijn de 
genoemde kaderstellende nota's opgesteld.  

PAK

155 69 11 XT-81 3.4  Waar denkt u dan aan? Het gaat toch om het ensemble? Het gaat hierbij om gebieden waar enkel en alleen het wegenpatroon en 
pleinen herinneren aan het mijnverleden, maar niet de aanwezige 
bebouwing. Denk hierbij  bijvoorbeeld om de vrije sectorwoningen die 
rond 2002 aan de Wenkebacherstraat zijn gebouwd, de ene kant van de 
straat valt binnen het BSDG (met alle bijborende beperkingen), terwijl de 
woningen aan de overkant van de straat er buiten vallen. Ook het 
Politiebureau of de appartementen op de locatie waar vroeger de Villa 
Meijer stond aan de Pr. Hendriklaan zijn hier voorbeelden van. 

PAK

157 70 11 XT-81 in de tabel vallen de wisselende bedragen bij bestemmingsplannen sterk op. 
Verklaar u nader?

Dit heeft te maken met de inwerkingtreding van de Omgevingswet per 1 
januari 2022. De Omgevingswet zal in 2021 grotendeels moeten worden 
geïmplementeerd. Het bedrag in 2021 is daarom vanwege de 
implementatiekosten fors hoger dan in 2022 en de jaren erna.

PAK

163 72 11 XT-83 2.1 – 2.2 en 2.3  is volgens het PAK zeer actueel gezien de regionaal en provinciaal 
gewijzigde inzichten. Zijn de nieuwe woningbouwplannen –Centrum, Erkens, etc. 
getoetst aan die nieuwe inzichten??

Nieuwe inzichten zijn nog niet vastgelegd in vastgesteld beleid (aanpassing 
structuurvisie wonen zuid Limburg voorzien voor 1e kwartaal 2021; 
regionale en lokale woonvisie daarna), maar plannen lijken voorshands 
ook hieraan te voldoen.

PAK

164 72 11 XT-83 aan de Poorterstraat wordt gebouwd. Maar hoe zit het nu met de Europalaan? 
Wordt daar ooit nog eens gebouwd?

Weller bereidt momenteel plannen voor. PAK

170 77 12 XT-04 Welke betekenis moeten we hangen aan streefwaarde?? Meer of minder 
prioriteit??

Streefwaarde is geen indicatie van meer of minder prioriteit maar het 
verwachte te behalen resultaat in 2021. Bijvoorbeeld bij Digitaal 
kaartmateriaal verwachten we in 2021 50% van het aanwezige 
kaartmateriaal digitaal beschikbaar te kunnen stellen. Streefwaarde is 50%

PAK

174 78 12 XT-04 Exploitatiemodel - ondersteuning organisatie: toch wel erg oplopende bedragen? 
Verklaring svp?

Bij het product ondersteuning organisatie (040000) wordt o.a. de jaarlijkse 
indexering salarislasten organisatiebreed geraamd. Dit is de voornaamste 
oorzaak voor de toename: in 2022 (€ 488.000) in 2023 (€ 948.000) en in 
2024 (€ 1.379.000) t.o.v. begrotingsjaar 2021.

PAK

177 79 12 XT-04 Kosten DVO Isd-Bol: 634000 € minder? Verklaring??? Minder personeel??? Dit betreft de baten binnen XT-04 wegens het dvo ISD-BOL PAK

191 85 paragraaf 1 XT-73 de afvalstoffenheffing wordt een sterk discussiepunt aangezien dit de hoogste 
lastenverhoging met zich meebrengt. Althans voor die huishoudens die ook een 
groene GFT bak hebben. Waarvoor vanaf 2021 € 1 respectievelijk € 2 per lediging 
gevraagd zal worden. Is dit niet oneerlijk t.o.v. huishoudens die geen GFT bak 
hebben? 

Het ledigingstarief restafval wordt met € 2,- verhoogd voor de 240 l bak (en 
€ 1,45 voor de 140 l bak). Het ledigingstarief GFT met € 1,- voor 240l. en € 
0,75 voor 140l.. Voor de GFT-20l in ondergrondse container geldt geen 
tarief omdat dit naar rato bijna nul is. Daarmee is dit ook niet oneerlijk 
t.o.v. huishoudens die geen GFT bak hebben. 

PAK

208 101 paragraaf 3 hier en daar vermeldt de begroting, dat in 2020 nog zaken aan de raad zullen 
worden voorgelegd. Kunt u een lijstje maken van de beleidsstukken die nog aan de 
orde moeten komen voor 1 januari 2021 mogelijk mbv de uitvoeringsagenda?? Kunt 
u aangeven of dat per nota nog lukt?

De zaken die dit jaar nog aan de raad voorgelegd worden, staan vermeld in 
de Outputkalender die regelmatig geactualiseerd wordt. Op 9 november 
ontvangt het presidium de meest actuele kalender.

PAK



211 104 paragraaf 3 Treebeekplein wordt heringericht om ook meer water te kunnen herbergen na 
hevige regenbuien. Prima. Is het niet mogelijk om het retentiereservoir achter 
Vossenberg (Emmaterrein) daarbij te betrekken via het riool (of een verruiming 
daarvan)? Het PAK heeft nog nooit na welke hevige regenbui ook daar maar een dm 
water in zien staan? Hoe staat het verder met kwetsbare plekken als de Abc straat, 
de Kling, Kerkeveld?? Blijven die gebieden nu redelijk droog???

Het betrekken van het genoemde retentiereservoir bij de herinrichting van 
de buffer op het Treebeekplein levert t.a.v. het voorkomen van 
wateroverlast niets op (los van het feit dat dit technisch zeer complex en 
daarmee ontzettend duur is). Daarnaast staan bepalingen (o.a. aantal 
overstorten per jaar in dit reservoir) vanuit het ministerie van VWS dit niet 
toe. Dat is overigens ook de reden dat dit retentiereservoir niet vaak vol 
staat. Het reservoir is dan ook bedoeld als noodopvang bij zeer zware 
regenval, hetgeen (gelukkig) niet vaak voorkomt.
De ABC-straat is het diepste punt in de omgeving waardoor het regenwater 
van een groot gedeelte van de wijk hier naartoe stroomt, als bij hevige 
regenval de riolen vol zitten. Ondanks de vele maatregelen (aanleg buffers 
en onderbemaling) die in het verleden reeds zijn uitgevoerd, blijft in 
dergelijke situaties (mede door de klimaatsverandering) altijd het risico op 
overlast bestaan. De frequentie van overlast neem wel af door nieuwe 
maatregelen in het recente verleden (afkoppelen 
woningen/accommodaties en openbaar gebied in delen van Treebeek) en 
maatregelen in de nabije toekomst zoals de herinrichting van het 
Treebeekplein, afkoppelen van de in aanbouw zijnde MFA en woningen 
aan de zuidzijde van het plein alsmede de aanliggende wegen.
Met de aanleg van de Buitenring zijn rondom deze weg aanvullende 
maatregelen getroffen om de wateroverlast in (o.a.) de Kling aan te 
pakken. Daarnaast fungeert de Buitenring zelf als een soort dam waarmee 
wateroverlast in de Kling verder beperkt wordt.
Tot slot zijn in de wijk Kerkeveld de laatste 10 jaar geen situaties, waarbij 
sprake was van wateroverlast, meer voorgekomen.

PAK

213 105 paragraaf 3 Meerjaren Onderhoudsprogramma gemeentelijke gebouwen. Wanneer kunnen we 
als raad er kennis van nemen???

De aanbesteding voor het opstellen van het MJOP gemeentelijke 
gebouwen vindt plaats eind 2020. De uitvoering en het verwerken van 
resultaten t.a.v. de begroting zal medio 2021 plaats vinden.

PAK

215 114 paragraaf 5 Communicatie = Mediamix. Beeld is primair, print is aanvullend!!! Dat betekent dat 
de gemeente zelf ook meewerkt aan de “ontlezing van de maatschappij” Waar 
hebben we deze beleidsafspraak gemaakt???

De gemeente streeft in haar communicatie naar een zo groot mogelijk 
bereik. Beeld en print versterken elkaar daarin. Waar mogelijk bieden wij 
de inwoners van Brunssum beide opties aan. Dat het accent verschuift naar 
meer beeld – en minder print- heeft ook te maken met het afnemen van de 
mogelijkheden om berichten via print te verspreiden. Dat is geen keuze 
gemaakt door de gemeente, maar een gevolg van de ontwikkelingen op de 
markt voor huis-aan-huisbladen en dagbladen. Tot begin dit jaar 
adverteerde de gemeente met gemeentenieuws in een lokaal blad dat huis-
aan-huis (h-a-h) verscheen, de Via, een uitgave van Media Huis Limburg. 
Media Huis Limburg is per 1 januari 2020 gestopt met de huis-aan-huis 
verspreiding van Via. De gemeente heeft eind 2019 de gemeentepagina 
opnieuw aanbesteed en gegund aan de partij die een maandelijkse uitgave 
verzorgt. De verschijningsfrequentie van de gemeentepagina is daarmee 
teruggelopen van circa 50 keer per jaar in 2019 naar 11 keer per jaar.

PAK

221 131 paragraaf 6 “Lichte GR” Parkstad-IT die bijna 900000 € kost. Daar mag vanuit het bestuur wel 
meer sturing op zitten. Wie van de collegeleden is vertegenwoordigd in het 
deelnemersoverleg?  Graag een toelichting waarom dit nog een “lichte GR” is?

Bij de oprichting van PIT is destijds gekozen voor een lichte GR met als 
centrumgemeente Heerlen. Gelet op het feit dat er alleen sprake was van 
bedrijfsvoering t.b.v. de gemeentelijke organisatie is een constructie van 
aansturing ingericht louter en alleen vanuit het ambtelijk apparaat. Er is 
een deelnemersraad ingesteld die op strategisch niveau waakt over de 
kwaliteit van de dienstverlening en de ontwikkeling van de samenwerking. 
Dit overleg betreft in ieder geval het vaststellen van de begroting, de 
doelstelling van de regeling, het behartigen van de belangen van de 
deelnemers en de toetreding van eventuele nieuwe deelnemers. Het 
overleg vindt ca 4 keer jaar plaats. De deelnemersraad bestaat uit de 
verantwoordelijke directeur/hoofd voor de bedrijfsvoering, dan wel de 
algemeen directeur van de deelnemende partij en de portefeuillehouders 
van de deelnemers.

PAK

223 155 algemene reserve klopt het dat wij voor het sluitend maken van de begroting uiteindelijk toch € 
1.016.000 nodig hebben vanuit de algemene reserve?

Nee. Het bedrag van € 1.016.000,- wordt gestort in de algemene reserve in 
2021 via deze begroting.

PAK

4 7 Kengegevens x Er verdwijnt een stuk land en komt een stuk water bij in Brunssum, aan de cijfers te 
zien (aantal ha). Waar?

Ten opzichte van vorig jaar verandert er niets. In 2019 is er wel iets 
veranderd, dat is toen bij de behandeling begroting ook toegelicht: De 
oppervlakte wordt door het Rijk bepaald. De verdeling tussen land en 
water kan door afrondingen iets afwijken. De totale oppervlakte van 
Brunssum verandert echter niet.

PvdA

12 10 x x Waarom is in dit staatje het stukje 'storting in de reserve onderwijshuisvesting' 
uitgehaald? 

Dit is er niet uitgehaald. We beginnen het staatje met het saldo conform de 
voorjaarsbrief waarin het niet storten in de reserve onderwijshuisvesting is 
verwerkt. In dit staatje worden alleen wijzigingen opgenomen die na de 
voorjaarsbrief nog verwerkt zijn in de begroting. Verder verwijs ik u naar 
pagina 75 naar de tabel "wat gaat het kosten" en dan met name naar de 
geraamde storting op het product 010102. De storting in de 
onderwijsreserve wordt hier geraamd. Hier kunt u zien dat de storting 2021 
niet werd geraamd maar vanaf 2022 e.v. wel.

PvdA

19 14 1 XT-01 3.2 Wanneer is er een plan voor de laagdrempelige ombudsfunctie? Heeft de raad 
dit al gezien?

De wethouders vervullen op verschillende manieren hun ombudsfunctie. 
Bijvoorbeeld door spreekuren, bezoeken in wijken, bezoek aan burgers.

PvdA

21 18 2 XT-11 en 
XT-12

Welke effecten heeft de corona-crisis? Hoe zien we dit terug in de begroting? Op taakveld XT-11 en XT-12 zijn geen gevolgen van de corona crisis die 
opgenomen dienen te worden. 

PvdA

45 24 3 XT-63 Het is voor ons onduidelijk waar de Klijnsmagelden aan worden uitgegeven. Kan dat 
verduidelijkt worden in de begroting of ons in ieder geval worden aangeleverd voor 
de begrotingsbehandeling?

Uit de Klijnsmagelden worden in ieder geval de kindfondsen gefinancierd. 
Daarnaast worden in de gemeenteraad van december voorstellen gedaan 
voor besteding van deze middelen.

PvdA

46 24 3 XT-63 299 op BOL-niveau = hoeveel op Brunssums niveau? Voor Brunssum is dit een uitstroom van 124. PvdA
66 33 4 XT-71 Waarom wordt corona hierin niet genoemd? Wij weten niet of  COVID-19 het hele jaar 2021 nog een bedreiging zal zijn. 

Bovendien : de begroting is gemaakt vóór de 2de Covid piek. Covid-19 is 
een A-ziekte en valt onder de aansturing van de Veiligheidsregio's en de 
ministeries VWS en J&V. De gevolgen van de landelijke besluiten zijn dan 
ook niet te overzien.

PvdA

75 39 6 x Kunnen de vele afkortingen uit de titel worden gehaald? We moeten onze begroting 
ook leesbaar maken voor iedereen. Onbegrijpelijk voor de burger die niet in de 
materie zit.

We zullen het volgend jaar voluit schrijven. PvdA

79 41 6 XT-62 Waarom investeren we slechts 1 jaar in leefbaarheid in de wijk? Waarom geen 
meerjarige investering?

Verbetering leefbaarheid is een structureel item. In dit geval wordt dit nog 
eens specifiek benoemd als een van de doelen bij de pilot Noord.

PvdA

80 41 6 XT-62 Pilot wijkbedrijf Noord - dit willen we (in de tekst) structureel bestendigen, maar we 
willen geen meerjarige middelen bijdragen. Kan dit worden uitgelegd hoe we het 
doel dan wel bereiken?

Zie vorig antwoord. In de pilot Noord is een evaluatie voorzien. Aan de 
hand van deze evaluatie worden de vervolgstappen vastgesteld, inclusief 
de daarbij behorende middelen.

PvdA

81 41 6 XT-62 Subsidies wijkteams. Wanneer wordt de centralisatie, zoals in de evaluatie 
besproken, grealiseerd in de begroting?

De centralisatie wordt per 1 januari 2021 gerealiseerd. Dit heeft geen 
gevolg voor de begroting 2021

PvdA



91 45 7 XT-21 Kapitaallasten van de straatverlichting fluctureren enorm. Wat is de uitleg hierbij? Ik verwijs u hierbij naar pagina 166 waar de investeringen voor de jaren 
2021-2024 voor het onderdeel verkeer worden vermeld. De hiermee 
gemoeide kapitaallasten alsook de vrijval van kapitaallasten van oude 
afgeschreven investeringen, veroorzaken deze fluctuaties.

PvdA

100 48 8 XT-52 2.1. Er staat dat de kosten afnemen, maar dat zien we niet terug in de begroting. 
Kunt u dat uitleggen?

Het streven is om complexen multifunctioneel te gebruiken of te 
privatiseren (voorbeeld LTCB) conform de regels zoals vastgelegd in het 
nieuwe Accommodatiebeleid (nb: daar waar dat kan en wenselijk is). 
Daartoe worden thans alle panden technisch en functioneel in kaart 
gebracht en beoordeeld op toekomstwaarde. De daadwerkelijke besparing 
nog thans nog niet worden begroot.

PvdA

107 50 8 XT-53 Hoe zit het met de extra kosten/risico van de Parade voor komend jaar? Is daar 
rekening mee gehouden en hoe zien we dat terug?

Bij het opstellen van de begroting liep de discussie met het Parade bestuur 
nog inzake mogelijk verplaatsing naar 2021 en afrekening gemaakte kosten 
2020; gevolgen worden pas inzichtelijk bij rekeningresultaat 2020 en 
eventueel in de 1e Bestuursrapportage 2021.

PvdA

117 52 8 XT-57 Leg de uitgaven bij Groen-toerisme-beleid uit. Wat gaan we doen de komende jaren 
en wat niet?

Op dit product zijn in het jaar 2021 de overgehevelde budgetten van 2020 
geraamd inzake de bruk Akkerweg (€ 400.000,-) en de Leisure Lane (€ 
359.000,-). Daarnaast is er voor de jaren 2021 en 2022 een budget 
geraamd inzake uitvoering Toerisme conform de voorjaarsbrief ( elk jaar € 
25.000,-).

PvdA

120 56 9 XT-72 Wat is er de afgelopen 2 jaar gebeurd op het gebied van afkoppelen regenwater? 
Graag antwoord uitsplitsen in communicatie, aantal binnengekomen 
subsidieaanvragen en andere, overige initiatieven vanuit de gemeente zelf.

In het kader van de afkoppelsubsidie Parkstad zijn vanaf de start in juni 
2019 t/m heden (stand 21-10-2020):
-75 aanmeldingen geweest;
-67 adviesgesprekken gevoerd;
-27 daadwerkelijke subsidieaanvragen;
-25 beschikkingen;

Brunssumse burgers worden t.a.v. het onderwerp klimaatadaptatie 
(droogte, hittestress, wateroverlast en waterkwaliteit) zgn. ‘waterbewust’ 
gemaakt via de website Waterklaar 
https://www.waterklaar.nl/parkstad/gemeente/brunssum en de 
gemeentelijke website www.brunssum.nl Op deze site is ook informatie 
terug te vinden t.a.v. de stimuleringsregeling afkoppelen regenwater.

Verder zijn de laatste twee jaar op het gebied van afkoppelen in Brunssum 
het openbaar gebied van de Muziekbuurt en Op den Haan (gedeeltelijk) 
afgekoppeld.

PvdA

125 57 9 XT-73 Is zwerfafval een kerntaak van de gemeente? Klopt het dat we middelen ontvangen 
uit Nedvang? We zouden als raad meegenomen worden in de initatieven 
hieromtrent (burgerparticipatie), maar dat is niet gebeurd. Waarom niet?

Het voorkomen en opruimen van zwerfafval is een taak van de gemeente. 
Hiervoor ontvangt de gemeente inderdaad middelen via NederlandSchoon 
(Nedvang). Deze middelen worden o.a. ingezet t.b.v. vulgraadmetingen, 
arbeidsparticipatie (handmatige straatreiniging middels inzet medewerkers 
WSP), aanpak illegale stort en burgerparticipatie (ondersteuning vanuit 
gemeente d.m.v. verstrekken prikstokken, zakken e.d. maar ook d.m.v. 
ophalen ingezameld zwerfafval). Verder wordt i.s.m. diverse 
initiatiefnemers bekeken in hoeverre de gemeente bepaalde 
burgerinitiatieven hiertoe kan ondersteunen. De raad zal hier op korte 
termijn over geïnformeerd worden.

PvdA

134 59 9 XT-74 Waarom gaan de middelen voor milieubeleid omlaag? Via de Decembercirculaire gemeentefonds 2019 zijn extra (incidentele)  
middelen beschikbaar gesteld aan gemeenten voor de periode 2019-2021 
o.a. voor het opstellen van een Transitievisie Warmte. Die middelen die 
niet meer in 2020 worden uitgegeven, zijn overgeheveld naar 2021. Dit 
verklaart inderdaad het verschil tussen 2021 en de jaren daarna. Het 
bedrag van € 61.000,- betreft het jaarlijkse, structurele werkbudget. 

PvdA

135 59 9 XT-74 Per wanneer moeten de middelen vanuit het Rijk voor proeftuin Aardgasvrije wijk 
uitgegeven zijn?

Daar is geen termijn aan gekoppeld. Het betreft een decentralisatie 
uitkering waarbij de regie bij de gemeente ligt met als doel dat de 
woningen in scope van de proeftuin uiterlijk in 2030 aardgasvrij zijn. De 
financiële verantwoording verloopt via de jaarrekening van de gemeente.

PvdA

143 64 10 XT-31 Waarom is er geen economische samenwerking meer in 2023? Dit is omdat het oorspronkelijke budget voor LED/ESZL is afgeraamd en er 
voor de komende twee jaren incidenteel budget geraamd is. Voorafgaand 
aan de programmabegroting 2023 maken wij opnieuw de balans op.

PvdA

149 65 10 XT-32 Waarom is er in 2023 geen werkkapitaal meer begroot voor de Oostflank? Is het dan 
af?

Het oorspronkelijke werkkapitaal loopt ten einde in 2023. Voorafgaand aan 
de programmabegroting 2023 komen wij met een nieuw (financieel) 
voorstel.

PvdA

151 65 10 XT-33 Uit de tekst begrijpen we dat het een mogelijkheid is om de markt wederom te 
verplaatsen. Klopt dit? Waarom gaan we dat doen?

Nee dit klopt niet, dit betreft een resultaat zoals dat oorspronkelijk is 
opgenomen in Navigus. Op dit moment is een verplaatsing van de markt 
niet aan de orde.

PvdA

158 70 11 XT-81 Waarom is het verhalen van planschade een doel op zich in deze begroting? Planschade is, net als kosten om te komen tot een bestemmingsplan, een 
onderdeel van de exploitatiekosten die bij een planologische ontwikkeling 
aan de orde kunnen zijn. Om de kosten die hiermee gemoeid zijn niet voor 
rekening van de gemeenschap/de gemeente te laten komen, wordt veelal 
gewerkt met een exploitatieovereenkomst waarbij de ontwikkelende partij 
deze lasten draagt. 

PvdA

160 70 11 XT-82 2.1 Afronding locatie zorgplein. Wat is de stand van zaken in fase 3? Holikiday heeft een initiatief uitgewerkt om op deze locatie een woon-
zorgcomplex te realiseren van 23 sociale zorgwoningen. Procedure 
omgevingsvergunning loopt. Er is overeenstemming over concept-
koopovereenkomst. Twee punten van aandacht: ontsluiting perceel en 
aansluiting riool (vuil- en schoonwater)

PvdA

168 76 12 XT-03 Waarom staan de gekochte panden in de Kerkstraat hier niet tussen? Nee, deze horen niet thuis op taakveld XT-03. Het betreft hier panden die 
nu meegenomen zijn in de nieuwe Centrumvisie. Ze maken dan onderdeel 
uit van XT-82. Deels onder 820051 (grondexploitatie Hofplan) en deels 
onder 820053 (Transitie panden Kerkstraat Zuid).

PvdA

175 78 12 XT-04 Kunnen jullie uitleggen waarom de kosten ondersteuning organisatie omhoog gaan, 
terwijl hier op bezuinigd zou gaan worden? 

Bij het product ondersteuning organisatie (040000) wordt o.a. de jaarlijkse 
indexering salarislasten organisatiebreed geraamd. Dit is de voornaamste 
oorzaak voor de toename: in 2022 (€ 488.000) in 2023 (€ 948.000) en in 
2024 (€ 1.379.000) t.o.v. begrotingsjaar 2021.

PvdA

176 78 12 XT-04 Waar zien we de effecten van het aanstellen van de inkoopmanager terug? De effecten zijn taakstellend opgenomen in Taakveld XT-08  product 
080000 (overige baten en lasten). Jaarlijks zullen we in de Jaarstukken 
verantwoording afleggen over de realisatie van deze taakstelling.

PvdA

196 86 Paragraaf 1 x de vervuiler betaalt'. Dit klopt in deze strekking niet. Want het gebruik wordt 
verhoogd, dus op deze manier wordt scheiden onaantrekkelijker gemaakt. Kunt u 
uw denkwijze uitleggen?

Mensen die vaker hun container aanbieden betalen meer. Dus mensen die 
meer afval produceren, betalen daardoor ook meer.

PvdA

199 87 Paragraaf 1 x Wordt hier rekening gehouden met corona? Want juist alle eigen land-vakanties 
zullen gaan toenemen, dus dan zou de toeristenbelastinginkomsten ook omhoog 
gaan.

Omdat het verloop van de corona crisis in 2021 op dit moment onduidelijk 
is, is er voor gekozen dit bedrag niet aan te passen. Mocht in de loop van 
2021 blijken dat aanpassing nodig is, dan zal dat via de bestuursrapportage 
aan de raad worden voorgelegd.

PvdA



201 88 Paragraaf 1 x Kan er voor de markt reeel begroot worden, net zoals sinds dit jaar gedaan wordt 
voor representatiekosten van het college? 

Er wordt reëel begroot. Het verloop van aantal marktkooplieden is niet 
voorspelbaar.

PvdA

224 155Bijlage 1 Overzicht van reserves en voorzieningenx Gelden voor de Parade - waarom per jaar op deze manier begroot? Ook qua 
reservering. Betekent dit dat we ieder jaar teveel reserveren? Wanneer wordt het 
uitgekeerd aan de stichting?

Dit betreft niet de begrote uitgaven, maar uitvoering van het Raadsbesluit 
d.d. 10 december 2019: Tot 2018 werd 4 jaar gespaard zodat in het 
paradejaar het subsidiebedrag beschikbaar was. Met ingang van de 
begroting 2018 (door de raad vastgesteld) wordt er niet meer gespaard 
maar wordt het subsidiebedrag eens per 4 jaar in één keer in de begroting 
opgenomen. De Reserve Parade (21) is dan ook sinds 2018 niet meer nodig 
en kan vrijvallen ten gunste van de nieuwe Algemene Reserve – vrij 
besteedbaar.

PvdA

227 10, 50, 64 8 Het heet: Het revolverend fonds voor de podiumkunsten. Niet fonds voor de Brikke 
Oave. Graag consequent aanpassen. 

Correct. Op pagina 10 staat het verkeerd.Op pagina 50 staat het goed. PvdA

228 9 en 15 x x Er wordt gesproken dat er 'destijds te kort is geraamd'. Maar dat klopt ons inziens 
niet. Deze extra middelen hebben toch te maken met het uitstellen van het EXPO 
jaar wegens corona?

Bij de oprichting van IBA is overeengekoen dat het aandeel dat de 
gemeente Brunssum zou bijdragen aan IBA € 2.551.500,- zal bedragen. 
Werkelijk betaald vanaf 2013 tot en met 2020 heeft de gemeente een 
bedrag van € 2.188.620,-. Er dient dus nog een bedrag betaald te worden 
in 2021 ad € 362.880,- terwijl er vanuit gegaan was dat er met ingang van 
2021 geen bijdrage meer betaald zou moeten worden. Daarom de 
bijraming in 2021. De meerkosten voor het uitstellen van de EXPO 
bedragen € 32.760,- voor de gemeente en worden geraamd in het jaar 
2022.

PvdA

232 overall Waarom wordt de werkgroep Verbinden niet genoemd in dit hoofdstuk? Lijkt ons 
een wezenlijk onderdeel van burgerparticipatie-aanpak in de gemeente Brunssum.

De werkgroep verbinden is inderdaad belangrijk. Is niet apart genoemd 
omdat de werkgroep geen resultaat op zich is maar een middel om 
resultaten te bereiken.

PvdA

18 14 1 XT-01 Zowel bij 3.1 instellen van een denktank en 3.2 laagdrempelige ombudsfunctie is 
nog niet gerealiseerd. Wat is de planning?

De wethouder heeft aangegeven proefondervindelijk te werken met een 
denktank en niet een "construct" denktank vooraf vast te stellen. Dit zou 
wel de uitkomst kunnen zijn na het opdoen van ervaring in deze. 

SP

36 23 3 Aanbieders WMO moeten in 2021 samen met CMWW en zorg en welzijnsteams van 
de gemeente gaan formeren. Hoe gaat dit eruit zien?

De zorg- en welzijnteams zijn als opdracht meegenomen in de 
aanbesteding begeleiding die onlangs is afgerond. Komende periode zullen 
de aanbieders, in overleg met de gemeente, de teams verder gaan 
ontwikkelen. De opdracht is in ieder geval dat de medewerkers van de 
gecontracteerrde aanbieders, samen met de welzijnsorganisatie CMWW, 
een team moeten gaan vormen. De teams hebben de opdracht om 
gezamenlijk de ondersteuning te bieden die het best past bij de cliënt en 
zijn of haar ondersteuningsbehoefte. Daar waar mogelijk wordt gebruik 
gemaakt van eigen kracht, informele zorg en algemene voorzieningen en 
daar waar nodig van zorg en ondersteuning op maat. In Brunssum zullenop 
termijn meerdere integrale zorg- en welzijnsteams actief zijn. 

SP

37 23 3 Daarnaast schakelpunten maken tussen aanbieders WMO, gemeente Jeugd en 
participatie. Hoe gaat dit eruit zien? Valt dit niet al onder integraal sociaal loket?

Het integraal sociaal loket heeft voornamelijk betrekking op de toegang tot 
ondersteuning en de integrale aanpak hierbinnen. De schakelpunten zijn 
meer gericht op de samenwerking tussen de diverse aanbieders binnen de 
verschillende domeinen (jeugd, participatie en Wmo). Uiteindelijk moet er 
een sluitende ketenaanpak komen. Integraal werken geldt dus niet alleen 
voor de toegang maar ook voor onze aanbieders.

SP

40 24 3 XT-63 3.2 nieuwe uitvoeringsstructuur ISDBOL en BB  en wijkbedrijf Noord in 2022. Graag 
uitleg. Waarom en hoe?

De uitkomsten van de pilot Wijkbedrijf Noord zullen wellicht leiden tot 
aanpassingen in de uitvoeringsstructuur, waarbij taken en rollen van de 
partijen wellicht zullen wijzigen.

SP

50 25 3 XT-63 De komende jaren zal er naar verwachting minder worden uitgegeven aan 
armoedebeleid, terwijl baten hetzelfde blijft. Oorzaken?

Hierin is opgenomen de begrote -2% daling per jaar van 
uitkeringsgerechtigden bij ISD-BOL. De Corona effecten zijn hier nog niet in 
aangepast.

SP

52 25 3 XT-64 Waarom wil men het aantal mensen in de WOZL in een beschutte werkomgeving 
zoveel mogelijk reduceren?

Het beleidsuitgangspunt is dat zoveel mogelijk medewerkers werken bij 
reguliere werkgevers in een individuele of groepsdetachering of via Werken 
Op Locatie (WOL).

SP

56 26 3 XT-65 1.2: wanneer zal dit worden gerealiseerd? Kan de term BB als "ontwikkelbedrijf" dan 
ook weggelaten worden?

Dit wordt naar verwachting in het 1e kwartaal van 2021 gerealiseerd. Naast 
het zijn van werkgever blijft Betere Buren cliënten vanuit de Participatiewet 
ontwikkelen richting participatie naar vermogen.

SP

60 27 3 XT-66 Hoe kunt u de stijging van lasten doelgroepenvervoer verklaren? Terwijl u als doel 
hebt om de  maatwerkvoorzieningen Wmo wilt laten dalen?

Tarieven doelgroepenvervoer zijn gestegen na nieuwe aanbesteding in 
2019. Daarom meerjarig hogere kosten doelgroepenvervoer conform 
geaccordeerde meerjaren begroting Omnibuzz.

SP

62 27 3 XT-671 Hoe verklaart u de verhoging lasten Wmo begeleiding in de komende jaren? Extra toestroom wegens abonnementstarief Wmo voor zowel aanvragen 
begeleiding zorg-in-natura als persoonsgebonden budgetten en toevoeging 
uitgaven ambulantisering GGZ, waarvoor tevens extra middelen ontvangen 
zijn via de Algemene Uitkering

SP

73 38 5 XT-43 3.6 : implementatie 16 uur VVE doelgroepkinderen. Hoe was dit dan voorheen? Uiterlijk per 1/8/2020 moest het verplichte VVE-aanbod van 16 uur VVE 
voor doelgroepkinderen gerealiseerd zijn. Wij hebben deze verplichting per 
1/1/2020 gerealiseerd bij onze peuteropvang van het CMWW. 16 uur VVE 
houdt in dat doelgroepkinderen 16 uur per week een VVE-aanbod volgen. 
Doelgroepkinderen zijn peuters die door de JGZ worden geïndiceerd 
vanwege risico's op onderwijsachterstanden. Voorheen was er t.a.v. het 
aantal uren VVE geen wettelijke verplichting. In Brunssum volgden de 
meeste peuters 4 dagdelen VVE (4 x 3 uur). Dit is nu opgehoogd naar 4x4 
uur. In principe kunnen alle peuters hiervan gebruik maken, maar dit is 
geen verplichting voor niet-doelgroepkinderen. 

SP

74 38 5 XT-43 Zwemonderwijs lasten blijven de komende jaren hetzelfde. De wethouder heeft 
toegezegd te onderzoeken of er nog een verbetering kan plaatsvinden mbt 
vergoeding schoolzwemmen. Stand van zaken?

Het product zwemonderijs bestaat uit 2 bestanddelen nl.
1. Kosten die gemaakt worden om leerlingen van groep 4 van de 
Brunssumse basisscholen te laten deelnemen aan zwemlessen in het 
overdekt zwembad de Bronspot ( kostenplaats 438210  ‘huur’ ). De kosten 
zijn gekoppeld aan de jaarlijks vast te stellen tarieven van de sport- en 
welzijnsaccommodaties. Dit zijn in feite uitgaven voor onderwijsproduct 
‘zwemonderwijs’ en inkomsten product ‘overdekt zwembad’. Deze tarieven 
worden jaarlijks geïndexeerd. De enige invloed die wij op deze kosten 
hebben, is het bevriezen van de tarieven maar dat betekent dat ook de 
inkomsten van het zwembad voor dit onderdeel gelijk blijven.
2. Kosten die gemaakt worden voor het vervoeren van de leerlingen van 
groep 4 van de Brunssumse basisscholen ( muv kinderen van scholen die 
op loopafstand van het zwembad liggen bv. De bs de Opstap, OBS de 
Trampoline en bs de Caleidoscoop ) naar het zwembad en terug naar 
school. Dit zijn kosten van het vervoersbedrijf op grond van hun aanbieding  
(onderhands enkelvoudig ). Ook hier is geen invloed op.

SP



77 41 6 XT-61 Lasten innovatie sociaal domein lopen de komende jaren op. Waaraan wordt dit 
besteed?

Het product "innovatie sociaal domein" is in gebruik genomen om zaken in 
het sociaal domein te bekostigen die niet via de producten Wmo, Jeugd of 
participatie te bekostigen zijn. Een voorbeeld is de integrale toegang 
sociaal. Mogelijk zijn er andere vormen van ondersteuning mogelijk die 
effectiever zijn maar niet binnen de kaders van Wmo, Jeugdwet of 
Participatiewet passen.

SP

86 45 7 XT-21 Er wordt gesproken over goed functionerende verkeerslichtinstallaties. De laatste 
twintig jaar zijn er al verschillende vervangen door rotondes. Gaat dit op nog meer 
plekken in Brunssum gebeuren de komende jaren?

Het voornemen is om alle verkeersregelinstallaties (VRI's) door rotondes te 
vervangen. Vanzelfsprekend zijn het borgen van een goede 
verkeersveiligheid alsmede het kunnen afwikkelen van de verkeersstromen 
belangrijke uitgangspunten voor een besluit tot vervanging.

SP

87 45 7 XT-21  In 2021 geeft Brunssum €67.000 aan verkeerszuilen en -lichten. In de jaren daarna 
is dat €37.000. Vanwaar dit verschil?

In het MIP-OR 2018-2021 is t.b.v. vervanging ANWB bebording op 
gemeentelijke wegen n.a.v. aanleg Buitenring € 30.000,- per jaar 
opgenomen. Deze extra bijraming komt na 2021 te vervallen.

SP

88 45 7 XT-21 Zie tabel. Hoe kan onderhoud baten opleveren? Het betreft hier geraamde legesopbrengsten die bedrijven betalen inzake 
graafwerkzaamheden voor het leggen of repareren van kabels in het 
trottoir.

SP

104 50 8 XT-53 Er is hier sprake van het op inspirerende manier onderhouden van contacten met 
onze partnergemeente Alsdorf. Ik zie dit, zeker buiten carnavalstijd, niet. In welke 
vorm zal dit gebeuren?

We gaan in de zomer workshops organiseren aan beide zijde van de 
grenzen. Zoveel mogelijk in de open lucht

SP

105 50 8 XT-53 In 2023 wordt €460.000 uitgetrokken voor cultuur, veel meer dan in andere jaren. 
Heeft dit iets te maken van de parade in het jaar daarop?

Klopt SP

110 51 8 XT-56 Er is hier sprake van samenwerking met de bibliotheek van Kerkrade, maar het 
einddoel is fusie. Is er een streefdatum voor de voltooing van deze fusie?

Op dit moment wordt er door beide bibliotheken gewerkt aan een intentie-
overeenkomst. Uiteindelijk doel is een fusie medio 2021 of per 1 januari 
2022.

SP

114 52 8 XT-57 In 2021 wordt €787.000 uitgegeven aan groen-, toerisme en recreatiebeleid, het 
jaar daarna €28.000 en daarna €3000. Hebben deze grote verschillen te maken met 
Leisure Lane of is er een andere oorzaak?

Het grote verschil komt door de budgetten die werden overgeheveld van 
het jaar 2020 inzake de brug Akkerweg (€ 400.000,-) en de Leisure Lane (€ 
359.000,-). Daarnaast is er voor de jaren 2021 en 2022 een budget 
geraamd inzake uitvoering Toerisme conform de voorjaarsbrief ( elk jaar € 
25.000,-).

SP

119 56 9 XT-72 Lees ik goed dat riolering een positief resultaat oplevert voor de gemeente? Zo ja, 
wat gebeurt er met deze baten?

De kosten die te maken hebben met riolering staan op verschillende 
plekken in de begroting en niet alleen op taakveld XT-72. Ik wil u hierbij 
verwijzen naar de opstelling van de kosten inzake riolering in de tabel op 
pagina 86 (paragraaf lokale heffingen).

SP

121 57 9 XT-73 Lees ik goed dat afval een positief resultaat oplevert voor de gemeente? Zo ja, wat 
gebeurt er met deze baten?

De kosten die te maken hebben met afval staan op verschillende plekken in 
de begroting en niet alleen op taakveld XT-73. Ik wil u hierbij verwijzen 
naar de opstelling van de kosten inzake afval in de tabel op pagina 85 
(paragraaf lokale heffingen).

SP

128 59 9 XT-74 Over het kadavervrij houden van de openbare ruimte: hoe zit het met het gebruik 
van ecoducten en wildtunnels in Brunssum?

Het is niet duidelijk wat het kadavervrij houden van de openbare ruimte te 
maken heeft met het gebruik van ecoducten en wildtunnels in Brunssum. 
Overigens vallen ecoducten onder de verantwoording en beheer van 
Natuurmonumenten. De wildtunnels (ecologische verbindingen) in 
Brunssum liggen onder de BPL en vallen derhalve onder het beheer van de 
provincie.

SP

129 59 9 XT-74 Wat betreft overlast plaagdieren: de SP heeft geluiden opgevangen over 
rattenoverlast van omwonenden van de Merkelbekerbeek in Brunssum-Noord. Is dit 
bij de gemeente bekend? Zo ja, wat wordt eraan gedaan?

Genoemde overlast is inderdaad bekend bij de gemeente en de gemeente 
heeft deze meldingen ook opgepakt en onderzocht. De ratten komen 
echter uit het talud rondom de Merkelbeekerbeek welke weer eigendom is 
van het Waterschap Limburg. Derhalve is meermaals contact gezocht met 
het Waterschap, maar zij geven aan niets aan rattenbestrijding te doen 
(beleidsmatig bepaald). Om de bewoners toch van dienst te zijn, is op last 
van de gemeente een ongediertebestrijder met bewoners in gesprek 
gegaan en heeft deze tips gegeven over hoe deze ratten te bestrijden en de 
overlast zoveel mogelijk te beperken. Zo zijn er bv. een aantal bewoners 
die kippen houden. Het voer van deze kippen trekt ratten vervolgens weer 
aan. Laatste meldingen hieromtrent dateren overigens van voor de zomer.

SP

130 59 9 XT-74 In 2021, €206.000 aan uitgaven aan milieubeleid en de daaropvolgende jaren 
€61.000. Komt dit verschil door de Transitievisie Warmte die er in 2021 moet liggen 
of speelt hier iets anders?

Via de Decembercirculaire gemeentefonds 2019 zijn extra (incidentele)  
middelen beschikbaar gesteld aan gemeenten voor de periode 2019-2021 
o.a. voor het opstellen van een Transitievisie Warmte. Die middelen die 
niet meer in 2020 worden uitgegeven, zijn overgeheveld naar 2021. Dit 
verklaart inderdaad het verschil tussen 2021 en de jaren daarna. Het 
bedrag van € 61.000,- betreft het jaarlijkse, structurele werkbudget. 

SP

131 59 9 XT-74 Vanaf 2023 €5.000 euro minder aan uitgaven m.b.t. AWACS aangelegenheden. Hoe 
komt dit?

In de begroting 2020 was voor 3 jaar een extra bedrag van € 5000,-  voor 
verlenging geluidmeetnet opgenomen. Vanaf 2023 vervalt dat bedrag dus 
weer. 

SP

132 59 9 XT-74 Ik zie dat er na 2021 geen geld meer wordt uitgegeven aan de Proeftuin aardgasvrije 
wijk. Is die €360.000 in 2021 voldoende voor de jaren erna? Ik mag aannemen 
wordt doorgegaan met afgaan van het gas?

De gemeente heeft via de Decembercirculaire Gemeentefonds 2019 extra 
gelden gekregen (voor proceskosten) van het Rijk. De middelen die niet 
meer in 2020 worden uitgegeven, zijn overgeheveld naar 2021. Als er 
vervolgens budget overblijft in 2021 zullen wij daar in de 
bestuursrapportage (s) op terug komen. 

SP

139 64 10 XT-31 Wat houdt de filosofie "coalition of the willing" in? Dit houdt in dat er afhankelijk van het project sprake kan zijn van 
verschillende deelnemende gemeenten, op basis van bereidwilligheid.

SP

140 64 10 XT-31 Vanwaar het verschil in uitgaven aan economisch beleid tussen 2021 en de 
daaropvolgende jaren, €213.000 t.o.v. €63.000? 

In het saldo van 2021 is een budgettaire overheveling verdisconteerd van 
2020.

SP

141 64 10 XT-31 Vanaf 2023 is er geen budget meer voor economische samenwerking. Is dit omdat 
de ontwikkelingen op dit vlak nog niet te voorzien zijn?

Nee. Dit is omdat het oorspronkelijke budget voor LED/ESZL is afgeraamd 
en er voor de komende twee jaren incidenteel budget geraamd is. 
Voorafgaand aan de programmabegroting 2023 maken wij opnieuw de 
balans op.

SP

145 65 10 XT-32 Hoe moet ik het gebrek aan lasten/baten in deze tabel duiden? Dat er geen uitgaven en inkomsten inzake de complexen Rode Beek en het 
voormalige BSV terrein gepland zijn voor die jaren. Daarnaast wordt er 
maar voor 2 jaar kosten geraamd inzake projectmanagement Oostflank.

SP

156 70 11 XT-81 De €409.000 uitgetrokken voor bestemmingsplannen in 2021 heeft, neem ik aan, te 
maken met de Oostflank?

Het budget is niet specifiek bedoeld voor de Oostflank. In dit geraamde 
bedrag zitten niet alleen de kosten om bestemmingsplannen te (laten) 
maken maar ook de kosten om de nieuwe Omgevingswet, die per 1 januari 
2022 in werking zal treden, te implementeren. 

SP

161 71 11 XT-82 Ik constateer in deze tabel dat in meerdere gevallen de baten en lasten gelijk zijn. 
Klopt dit?

Dat klopt. Het betreft hier uitgaven en inkomsten inzake de GREX waarvan 
het saldo overgeboekt wordt naar de balansrekening behorende bij de 
jaarrekening van de Gemeente Brunssum.

SP

162 72 11 XT-83 Het klopt toch dat de aanpak van het Bentjen voorlopig van de baan is? Zo ja, 
waarom staat het hier wel nog vermeld?

Formele besluitvorming zal op 27 oktober a.s. in het college plaatsvinden SP

166 73 11 XT-83 Wat betreft sloopvergunningen: wat is de stand van zaken van het vervallen pand 
Merkelbekerstraat 83, voormalige locatie Transportbedrijf Orbons? Omwonenden 
hebben hieromtrent al meermaals geklaagd. 

Wethouders Mertens en L'Espoir zijn met ambtelijke ondersteuning ter 
plaatse geweest en hebben ingestemd met een minimaal 
onderhoudsniveau van het terrein. De eigenaar van het terrein wil, 
alvorens te starten met sloop- c.q. bouwactiviteiten, afwachten welke 
gevolgen een op te richten hotel in de directe nabijheid gaat hebben. 

SP

167 75 12 XT-010 Ik constateer de komende jaren voordeel voor de gemeente als ik deze tabel goed 
interpreteer. Gaat dit de algemene reserve in?

Nee. Het saldo onder de tabel geeft aan het bedrag dat wij onttrekken uit 
de diverse reserves in die jaren.

SP



173 78 12 XT-04 De kosten op ondersteuning organisatie stijgen tussen 2021 en 2024 van €641.000 
naar ruim €1.8 miljoen. Wat is hiervoor de verklaring?

Bij het product ondersteuning organisatie (040000) wordt o.a. de jaarlijkse 
indexering salarislasten organisatiebreed geraamd. Dit is de voornaamste 
oorzaak voor de toename: in 2022 (€ 488.000) in 2023 (€ 948.000) en in 
2024 (€ 1.379.000) t.o.v. begrotingsjaar 2021.

SP

178 80 12 XT-05 Gelduitzettingen korten/langer dan staat hier. Korter of langer dan wat? Dan 1 jaar. SP
179 83 Paragraaf 1 XT-061 WOZ waarde waarom stijgt de waarde elk jaar en is er nooit sprake van een daling 

in waarde? ( terwijl dit op de markt wel sprake van is)
De afgelopen jaren laat de markt steeds een stijging zien. Als de markt 
daalt dan is het wel mogelijk dat de WOZ waarde ook daalt.

SP

180 84 Paragraaf 1 XT-061 Voorheen werd in de begroting de stijging van percentage OZB vermeld, nu niet 
meer, waarom?

De OZB opbrengst wordt voor 2021 geïndexeerd met 1,5 %. In begr. 2020 
werd vanwege de toen genomen bezuinigingsmaatregel een uitgebreidere 
toelichting gegeven.

SP

181 84 Paragraaf 1 XT-061 De gemiddelde waarde woning kan nog niet worden gemeld en heeft geen invloed 
op het ozb tarief 2021. Toch staat er een bedrag vermeld bij OZB aanslag. Hoe kan 
dat? Wat betekent dat voor de de eigenaar van de woning in lastenverhoging?

Omdat de totaal te verwachten OZB opbrengst al bekend is, kan er een 
gemiddeld bedrag voor de OZB aanslag genoemd worden. Voor 2021 
wordt de OZB opbrengst alleen geïndexeerd.

SP

182 84 paragraaf 1 XT-061 Wanneer zijn de ontbrekende waardes in deze tabellen wel bekend? De WOZ waardes zijn 15-10-2020 ontvangen van de BsGW. De tarieven zijn 
opgenomen in de  Verordening OZB 2021.                                                   a. 
de gebruikersbelasting 0,2779 %;
b1. de eigenarenbelasting voor onroerende zaken die in hoofdzaak tot 
woning dienen 0,1772 %; b2. de eigenarenbelasting voor onroerende 
zaken die niet in hoofdzaak tot woning dienen 0,3223 %.

SP

189 85 Paragraaf 1 XT-73 Ik constateer dat op alle posten de afvalstoffenheffing (zowel vast tarief als bedrag 
voor ledigingen) stijgt in 2021 t.ov. 2020. Is men het ermee eens dat scheiden 
beloond moet worden en dat dit demotiverend kan zijn voor de goed 
afvalscheidende burger?

Dat klopt. De kosten van afval stijgen. Deels door kostenstijging en deels 
doordat de voorziening afvalstoffen leeg is. Bij het doorvertalen van de 
stijging naar het tarief is er voor gekozen om dit deels door te rekenen aan 
het vaste tarief en deels door te rekenen aan het ledigingstarief. Wij 
denken dat de kostenstijging van de ledigingen niet zodanig is dat dit 
demotiverend werkt voor de afvalscheidende burger.

SP

190 85 Paragraaf 1 XT-73 Bij verloop vast tarief staan ook de ledigingstarieven vermeld REST en GFT, verklaar? Om inzicht te geven in het gegeven dat de stijging van het vast tarief 
gedempt wordt door verhoging van de ledigingstarieven REST en GFT.

SP

192 85 Paragraaf 1 Wat is nu precies de oorzaak van de voorgestelde stijging vast tarief? Deels door kostenstijging en deels doordat de voorziening afvalstoffen leeg 
is. 

SP

193 85 Paragraaf 1 Voorziening egalisatie tarieven: waarom stond er vorig jaar vermeld 65.000 euro 
eind 2020 en nu 126.000 euro? Waarom wordt er niet voorgekozen om deze pot te 
blijven vullen? Kan er ook een compensatie stijging vast tarief uit een andere 
voorziening worden gehaald?

Het riooltarief mag niet meer dan 100% kostendekkend zijn voor de kosten 
van riool. Jaarlijks wordt bij de jaarrekening het saldo bepaald van het 
onderdeel riool. Zie pagina 124 van de Jaarstukken 2019, tabel 
Rioolheffing. Hier ziet u dat er een bedrag van € 60.000,- afgerond ten 
gunste wordt gebracht van de voorziening egalisatie tarieven waardoor 
deze nu € 126.000 bedraagt (€ 65.324,- + € 60.732,-). Meeropbrengsten 
riool moeten ten alle tijde ten gunste blijven van het onderdeel riool. 
Daarom kan deze voorziening ingezet worden ter beperking van de stijging 
van het vaste tarief. Voor het tarief van het jaar 2021 is dit niet gebeurd 
omdat bij de samenstelling van de begroting 2021 nog niet duidelijk was 
wat de hoogte van de betreffende voorziening zou zijn. UIt een andere 
voorziening hiervoor middelen inzetten is niet toegestaan.

SP

195 86 Paragraaf 1 XT-72 De overhead en de BTW component lijken de stijging van de rioolheffing te 
veroorzaken. Hoe komt dit en is dit niet te voorkomen? Tegelijkertijd bestaat er een 
BTWcompensatiefonds, zie blz 8. Op basis waarvan wordt deze compensatie ingezet 
( maximaal?) , welke verdeling wordt er gemaakt, bestaat dit fonds alleen voor afval 
en riolering?

Bij de invoering van het BTW-compensatiefonds is bepaald dat aan Riool en 
Afval toch BTW mag worden toegerekend zodat dit niet ten laste van de 
algemene middelden komt. Het bedrag is de BTW die we moeten betalen 
inzake betalingen riolering.
De bedragen BTW-component zijn voor de begroting 2020 en 2021  
hetzelfde. In de jaarrekening 2019 was het bedrag lager omdat de 
egalisatievoorziening niet toereikend was (zie blz. 124 jaarrekening 2019). 
Dit veroorzaakt dan ook niet de stijdiging van het tarief van het rioolrecht.
De overhead wordt toegerekend naar rato van de tijdbesteding per 
taakveld. Wanneer de kosten overhead stijgen (zie ook taakveld XT-04), 
stijgt ook het toegerekende bedrag.
Dit is te voorkomen door deze kosten te beperken, of deze kosten niet 
meer (geheel) aan het compartiment Riool toe te rekenen. Dan komen deze 
ten laste van de algemene middelen, maar dan moet hiervoor een 
alternatieve dekking gezocht worden.

SP

197 87 Paragraaf 1 XT-064 Los van het oordeel van de hoge raad, wat is het standpunt t.a.v. het feit dat 
burgers het als oneerlijk zouden kunnen beschouwen dat hondenbelasting slechts 
ten dele wordt gebruikt voor hondenpoepbestrijding? Te meer daar dit lagere 
inkomens harder raakt dan de hogere? Hoeveel wordt er daadwerkelijk besteed aan 
de bestrijding?

Er wordt jaarlijks gemiddeld € 107.000 besteed aan de bestrijding van 
hondenoverlast. De opbrengst hondenbelasting zijn algeme inkomsten 
geen doelinkomsten. Het heffen van hondenbelasting is een politieke 
keuze. 

SP

229 95-96 Paragraaf 2 Ik vind het vreemd dat de risico's nu lager worden ingeschat dan in de jaarrekening 
2019. Over corona is inmiddels nog veel onduidelijk. Is dit niet een iets te 
optimistische inschatting, temeer daar de weerstandscapaciteit is afgenomen?

Bij de jaarrekening 2019 is begin 2020 een eerste globale inschatting 
gemaakt en als één bedrag opgenomen. Bij de actualisatie in augustus zijn 
een aantal risico's apart benoemd naast het "totale" coronarisico. Per saldo 
was de inschatting in augustus lager dan begin 2020. Bij de volgende 
actualisatie begin 2021 zal blijken of dit een iets te optimistische 
inschatting is.

SP

230 Algemeen In de vorige begrotingen was er een apart hoofdstuk met bezuinigingsopgaven. Deze 
staat er nu niet bij. Betekent dat er geen bezuinigingen zullen plaatsvinden?

Er zit in de begroting 2021 geen bezuinigingsopgave. SP

1 4 alg. financieel beleid Taakstell
ingen en 
reserveri
ngen 

In de begroting van 2019 was paragraag 8 te vinden met daarin een overzicht van 
alle taakstellingen en reserveringen. Deze zijn zowel in de begroting van 2020 als 
2021 niet meer opgenomen. Waar in het boekwerk van 2021 is deze informatie 
alsnog terug te vinden.

Niet. De taakstellingen en reserveringen zijn geboekt in de begroting 2020. 
In de jaarstukken 2020 zullen wij daarover rapporteren. Verschil met de 
taakstellingen uit de begroting 2019 en eerder is dat toen de taakstelling 
niet op 1 jaar geboekt waren, maar elk jaar een deel. Vandaar dat dit toen 
een aantal jaren achter elkaar terugkeerde.

VVD

5 8 alg. financieel beleid Ombuigi
ngen

In de begroting van 2020 zijn diverse meerjarige ombuigingen opgenomen; zoals 
efficientere afdelingen (-500k, wordt alleen genoemd op pag. 113 onder P&O), 
generieke taakstelling inkoop (-25k  / -200k). Waar zijn deze en andere 
taakstellingen vanuit de ombuigingen 2020 e.v. terug te vinden.

Niet. De taakstellingen en reserveringen zijn opgenomen in de begroting 
2020. In de jaarstukken 2020 zullen wij daarover rapporteren.

VVD

27 20 2 XT-12 Zowel de baten als lasten van Criminaliteitspreventie nemen in 2022 af met 50k. 
Wat is hiervan de reden en de te verwachten effecten.

Van het RIEC ontvangen wij in 2020 en 2021 een extra bijdrage voor het 
bestrijden van criminaliteit. Deze bijdrage stopt in 2022.

VVD

51 25 3 XT-63 / 
630002

Het budget armoedebeleid (630003) neemt in de jaren 2022 en 2023 opgeteld met 
817k af, waarop is de afname gebaseerd en welke onderdelen van het 
armoedebeleid zullen hierdoor geraakt worden.

Hierin is opgenomen de begrote -2% daling per jaar van 
uitkeringsgerechtigden bij ISD-BOL. De Corona effecten zijn hier nog niet in 
aangepast.

VVD

54 25 3 XT-64 / 2 Aangegeven wordt dat "Het aantal klanten dat is uitgestroomd bedraagt 299 (op 
BOL niveau). Vraag: Het aantal dat weergegeven wordt is dan toch niet het doel? Zo 
neen, wat is dan het doel?

Hiermee hopen wij de afname van het cliëntenbestand van 2% te bereiken. VVD

55 25 3 XT-64 / 3 Deze tekst is dezelfde als in de Programmabegroting 2020. Wat is nu precies het 
quotum voor 2021?

Formeel stelt het rijk voor 2021 geen quotum, maar het streefgetal is 5% 
van het aantal FTE van de gemeente.

VVD

57 26 3 XT-65 Onder 2.1 is een streefwaarde uitstroom P- wet opgenomen van -2%. Thans vindt 
ten gevolge van Covid-19 een hogere instroom plaats. Is deze situatie geen 
aanleiding om de streefwaarde aan te passen.

De doelstelling van -2% per jaar is vastgelegd in de meerjarenbegroting van 
ISD BOL. Het is nog te vroeg om nu al te concluderen dat dit in 2021 niet 
haalbaar is.

VVD



58 26 3 XT-65 Inzake inburgering; per medio 2021 komt er een nieuwe Wet inburgering. Zijn de 
effecten van deze wet in meerjarige budgetten verwerkt. 

De meerjarige middelen vanuit de mei-circulaire (incidentele 
invoeringskosten en structurele uitvoeringskosten) zijn in de begroting 
verwerkt. Er worden thans nog gesprekken gevoerd over de invulling van 
de uitvoering, waardoor de te maken uitvoeringskosten nog niet kunnen 
worden meegenomen.  Daarnaast zullen er nog middelen worden 
ontvangen t.b.v. de inzet van inburgeringsvoorzieningen. Deze middelen 
zijn nog niet meegenomen aangezien nog niet duidelijk is hoeveel 
inburgeringsplichtigen zich naar verwachting in de betreffende jaren in 
Brunssum zullen vestigen. 

VVD

59 26 3 XT-671 / 
671004

Voor hoeveel eenheden/personen wordt hier rekening mee gehouden? 1.300 toekenningen. VVD

63 28 3 XT-671 / 
671005

Per 01.01.2021 wordt de nieuwe Wet schuldhulpverlening van kracht, waarbij er 
voor de gemeente meer taken bijkomen. Deze worden niet door het rijk 
gecompenseerd maar het meerwerk moet wel gedaan worden. Waarom is meerjarig 
hiermee in de begroting geen rekening gehouden door hiervoor meer te 
begroten.Ook maakt u op pagina 93 melding van hogere kosten van 
schuldhulpverlening onder het risico div. Coronavirus. Dus ook reken om hiermee in 
het meerjarig budget rekening te houden.

Momenteel zijn zowel de compensatie vanuit het rijk als de meerkosten 
voor de gemeente niet inzichtelijk.

VVD

82 42 7 XT-21 In het MIP OR 2018-2021 zijn afspraken gemaakt over het groenonderhoudsniveau. 
De VVD Brunssum heeft inmiddels van de Langeberg tot een de Kruisberg tot 
Treebeek en Schuttersveld en alles er tussen meldingen gekregen over de zeer 
treurige staat van het groen en fors oplopend onkruid. Wij hebben dit al eens 
eerder aangekaart en onze zorgen geuit over het toentertijd de gemeenteraad 
genomen besluit. Wij zouden graag zien dat hiervoor weer meer middelen 
beschikbaar komen. 
Toentertijd werd aangegeven dat dit terug zou komen in het nieuwe MIP OR. Wij 
zien echter nergens meerjarig extra middelen terug. Kan het college aangeven wat 
de toekomstvisie hierop is? 

In de vraagstelling is ook niet helemaal duidelijk of het om het onderhoud 
van de plantsoenen gaat en/of om de onkruidbestrijding op open 
verhardingen. Het MIP-OR 2018-2021 is hoe dan ook vastgesteld voor 4 
jaar (zie looptijd). Inmiddels is de vakafdeling gestart met het opstellen van 
het MIP-OR 2022-2025. Geplande behandeling in de Raadsvergadering van 
mei 2021. Nadat voor het college duidelijk is of het om het onderhoud van 
de plantsoenen gaat of om onkruidbestrijding op open verhardingen, zal 
het college overwegen om meer middelen op te nemen om een hoger 
kwaliteitsniveau voor het gewenste onderdeel te realiseren.
Na goedkeuring van het MIP-OR 2022-2025 in de Raad zullen de 
geactualiseerde cijfers in de begroting 2022-2025 worden opgenomen.

VVD

93 45 Verkeer, vervoer en 
waterstraat

XT22 Voor de fietsenstalling is €100.000 aan lasten gereserveerd. Welk concreet plan ligt 
hier nu onder ten grondslag? En hoe kunnen wij ons ervan verzekeren dat dit plan 
nu daadwerkelijk uitgevoerd gaat worden? 

In het uitvoeringsprogramma Centrum 2020-2026 welke 23 september jl. 
door de Raad is vastgesteld is onder het punt Openbaar Vervoer en 
Parkeren (onderdeel van Wonen) een mogelijk nieuwe OV-terminal 
opgenomen. Naast een overstappunt voor lokale en regionale buslijnen 
willen we hier nadrukkelijk ondersteunende functies zoals fietsparkeren, 
opladen, etc. een nieuwe plek geven. In de komende periode wordt in 
afstemming met Arriva en de Provincie verder gewerkt aan een definitief 
voorkeursscenario en daarna realisatie.

VVD

98 47 Sport, cultuur en 
recreatie 

XT-53 Recent heeft een interessante informatieavond plaatsgevonden over het 
evenementenbeleid. Dank hiervoor aan alle betrokkenen. Toch staan ook nog heel 
veel vragen open naar aanleiding van de discussie rondom kerst vier je samen. 1. 
Wat is nu het exacte budget dat beschikbaar is voor evenementen in Brunssum? Wij 
hebben het dan heel concreet over directe kosten (zoals subsidies die verstrekt 
worden, beschikbaar stellen van barrieres) maar ook over indirecte kosten (zoals 
personeel, uit te voeren onderzoeken, verkennen van toetskaders etc.). 2. Welke 
evenementen worden door de gemeente Brunssum van een directe dan wel 
indirecte financiele bijdrage voorzien? En hoe ziet de verdeling van kosten per 
evenement nou precies uit? 3. Hoeveel leges krijgt de gemeente Brunssum concreet 
terug uit leges?

1. Het totale subsidiebudget voor evenementen in Brunssum bedraagt € 146.500 
(incl. € 35.000 voor de stg. Brunssum 4t samen – Feest der verwondering) en excl. 
één keer in de vier jaar € 400.000 voor de World Festival Parade, alsmede één keer 
in de vier jaar  € 45.380 voor communicatie & pr kosten gemeente specifiek voor de 
WFP. Onderstaand totaaloverzicht subsidiebudget werkt vanuit diverse 
beleidsterreinen zoals (evenementen, cultuur en sport)
Vanuit het werkbudget € 50.000 worden barriers, verkeersmaatregelen, flora- en 
fauna onderzoeken, communicatie en pr-kosten betaald. Daarnaast wordt dit 
budget ook gebruikt om nieuwe - voor Brunssum belangrijke - evenementen te 
ondersteunen. De personele kosten zijn hierin niet opgenomen. 
2. Evenement Begroot 2021-2025
(uitgaven subsidie per jaar) Opmerking/toelichting
Feest der Verwondering €    35.000 
Programmering OLT €   22.500  
Bevrijdingsfestival €    10.000  
Veteranendag €      2.000 Subsidie is afbouwend, overleg met organisator is gepland
Carnaval €    16.000 Optochten, ontvangst Blauwe Sjuut, Sleuteloverdracht
Herdenkingen €    13.000 
Parelloop €    30.000 
Wielerronde €     2.000 
Voor- & najaarskermis €   16.000  
Totaal budget evenementen € 146.500,00  
Nb. Alle directe maar ook indirecte kosten worden uit het werkbudget (zie 
antwoord vraag 1) betaald. Loonkosten worden niet per evenement geboekt en 
kunnen derhalve niet toegewezen worden per evenement. 
3. In 2019 is een bedrag van € 851,55 aan leges ontvangen. 

VVD

108 50 Sport, cultuur en 
recreatie 

XT-53 Het project openlucht theater dreigt financieel volledig uit de hand te lopen. Op 
goed vertrouwen heeft de raad als A-stuk al extra financiering voor de 
portefeuillehouder beschikbaar gesteld. Recent werden we onaangenaam verrast 
hier nog meer risico's naar voren kwamen. Wat is nu de concrete situatie ten 
aanzien van het openlucht theater? Welke kosten zijn exact in welk stadium 
gemaakt? En welk financieel en juridisch risico lopen we hierin nog ? 

Wij verwijzen u naar de reactie van de portefeuillehouder in het kader van 
de actieve informatieplicht d.d. 22 oktober 2020. Verder zijn alle kosten 
conform overeenkomsten en contractverplichtingen uitgevoerd alsook in 
de financiële bijlage van het raadsvoorstel van mei 2020/23 is beschreven.

VVD

109 50 Sport, cultuur en 
recreatie 

XT-53 Kerstfeest. In de Raadsvergadering heeft de coalitie op indirecte wijze afscheid 
genomen van de huidige organisantoren van kerst vier je samen. De Wethouder gaf 
toentertijd aan dat zich al kandidaten gemeld hadden om het over te nemen. 
Alvorens hij die stap zou nemen, zou eerst nog met de voormalige stichting 
gesproken worden. Dit roept enkel vragen op: 1. Heeft nog een gesprek met de 
voormalige Stichting plaatsgevonden? Zo ja, wanneer en wat was daar de conclusie? 
2. Heeft de gemeente Brunssum al met andere gegadigden gesproken? Zo ja, 
wanneer was dit en met wie? 3. Welke partijen hadden zich voor het Raadsbesluit 
van 1 juli al formeel dan wel informeel bij de gemeente Brunssum gemeld? 

Ja met de stichting Brunssum4tsamen heeft een gesprek plaats gevonden. 
In 2021 gaan we weer met elkaar aan tafel om af te stemmen of de 
Stcichting eventueel interesse heeft om binnen de gestelde kaders een 
kerstfeest te organiseren. Voor editie 2020 was het antwoord nee. In 
augustus heeft een gesprek plaats gevonden met andere gegadigden. In 
oktober heeft deze partij laten weten af te zien van organisatie in 2020. De 
beperkingen vanwege corona waren een belangrijke reden voor dit besluit.  

VVD

116 52 8 XT-57 570005 - Groen- toerisme en recr.beleid. Aangegeven wordt dat de kosten afnemen 
van 787K in 2021 naar 28K in 2022 en 3K voor 2023 en verder. 1. Hoe zit dit precies? 
2. Op pagina 10 wordt ook naar dit productnummer verwezen maar dan voor het 
uitvoeringsprogramma toerisme. Wat is hier precies de link? en hoe verhouden de 
bedragen zich? 

Het grote verschil komt door de budgetten die werden overgeheveld van 
het jaar 2020 inzake de brug Akkerweg (€ 400.000,-) en de Leisure Lane (€ 
359.000,-). Daarnaast is er voor de jaren 2021 en 2022 een budget 
geraamd inzake uitvoering Toerisme conform de voorjaarsbrief ( elk jaar € 
25.000,-).

VVD

136 61 10 Diverse taakveldenRecent hebben we geconstateerd dat de gemeente Brunssum middels een carte 
blanch en vijftal panden in de Kerkstraat heeft gekocht. Vanuit de 
commissievergadering d.d. 13 oktober 2020 weten wij inmiddels dat hier ernstige 
risico's aan kleven (asbest, bodemsanering etc.). Dekking hiervoor was niet voorzien 
en zou meegenomen in de onderhoudsbudgetten. Waar kunnen we de schatting 
van deze (noodzakelijke) onderhoudskosten vinden? Welke kosten worden 
daarnaast begroot voor slaap dan wel renovatie? 

De panden uit de portefeuille van Van Eeghem maken onderdeel uit van de 
grondexploitatie ’t Ei. Voor de transformatie/renovatie van deze panden is 
een bedrag geraamd van € 212.000 (renovatiekosten en bijkomende 
kosten). Daarnaast worden ook panden gesloopt, daarvoor is een bedrag 
gereserveerd van € 175.000. De genoemde bedragen zijn excl. BTW.

VVD

137 61 10 Economi
e en 
Tourism
e

In de omschrijving staat: We ontvangen in toenemende mate ook initiatieven vanuit 
de particuliere sector om voormalig winkel- en horeca vastgoed aan de randen van 
de winkelclusters te transformeren . Heeft u daarvan voorbeelden en welke daarvan 
zijn reeds succesvol tot uitvoering gebracht.

Voorbeelden daarvan zijn voormalige bakkerijen, supermarkten, slagerijen, 
modewinkels, cafe's en discotheken aan de Rumpenerstraat, Kerkstraat, 
Julianastraat, Prins Hendriklaan en Schildstraat. De meeste initiatieven 
bevinden zich momenteel in de fase van haalbaarheid/planvorming. 

VVD



138 62 10 BedrijventerreinenDe kavels 3 en 4 in b-plan Houserveld hadden in 2018 reeds gevuld kunnen zijn. Er 
was toentertijd een zeer serieuze gegadigde die eigenlijk alle plannen klaar had. De 
voormalig portefeuillehouder deed ze toentertijd per mail af als niet serieus te 
nemen en bovendien was hij in gesprek met een andere kandidaat. Wij hebben hier 
nooit meer iets over vernomen. Graag krijgen wij inzicht in alle activiteiten die 
sindsdien zijn uitgevoerd om deze kavels daadwerkelijk ingevuld te krijgen. Kunt u 
ons hierin chronologich meenemen sinds augustus 2018 en vandaag de dag? 

Sinds het betreffende initiatief is er vrijblijvend en met wisselende ernst 
interesse geweest van de volgende initiatieven: - 2020 Crossfit, onbemand 
tankstation en garageboxen, - 2019 bedrijfsverzamelgebouw, - 2018 
autobedrijf (verplaatsing) en belegger. Alle initiatieven hadden ofwel 
onvoldoende (stedenbouwkundige) kwaliteit voor de beoogde locatie 
ofwel kregen de financiële businesscase niet rond. 

VVD

148 65 10 XT-32 Het werkkapitaal Oostflank loopt t/m 2023 terug naar €0. Kunt u ons aangeven 
welke uitgaven tot heden zijn geboekt onder het door de raad bij amendement 
gegeven werkkapitaal Oostflank? 

2016-2018: €406.000 2019: € 169.000 VVD

150 65 10 XT-33 Vanuit de Raadsvergadering van 23 september, bespreking centrumvisie, zijn een 
aantal toezeggingen gedaan door Wethouder de Rijck t.a.v. Stichting Streetwise. Er 
zou een nieuwe, uitgebreidere, overeenkomst gesloten worden en ook de middelen 
zouden toenemen. Waar kunnen wij deze toezegging terugzien in de begroting? 

De overeenkomst met Streetwise wordt in regionaal verband gesloten. 
Werkafspraken worden lokaal gemaakt. De middelen zijn inderdaad 
verruimd tot een jaarlijks budget van €25.000. Dit is opgenomen in produkt 
330000, zie p.10 sub j en bijlage 6 op p.164. Daarnaast wordt de invoering 
van een stimuleringsregeling voor ondernemerschap en transformatie 
onderzocht.

VVD

171 78 12 Overhea
d (XT-04)

040000- Ondersteuning organisatie; de begroting neemt meerjarig toe van 641k 
naar 1868k. Waar heeft deze toename betrekking op.

Bij het product ondersteuning organisatie (040000) wordt o.a. de jaarlijkse 
indexering salarislasten organisatiebreed geraamd. Dit is de voornaamste 
oorzaak die leidt tot deze verschillen en  heeft een toename in 2022 (€ 
488.000) in 2023 (€ 948.000) en in 2024 (€ 1.379.000) t.o.v. begrotingsjaar 
2021 tot gevolg.

VVD

184 85 Paragraaf 1 Heffings
bedrage
n afval

Waarom is het ledigingstarief gft van € 1,- niet opgenomen in het overzicht 
Heffingsbedragen?

Die had hier volledigheidshalve inderdaad bij moeten staan. In de 
toelichtende tekst onder de tabel wordt hij wel genoemd.

VVD

185 85 Paragraaf 1 Invoeren 
ledigings
tarief gft 
€ 1,00 
voor 240 
l

De reden dat gft gratis aangeboden kon worden was, naast een aansporing van de 
burger om goed het afval te scheiden, ook om burgers in de gelegenheid te stellen 
om de bladeren van gemeentebomen in hun tuin op deze wijze af te kunnen voeren. 
Bladkorven zijn nadien ook niet meer geplaatst. Hoe wordt nu de afvoer van bladen 
van gemeentebomen geregeld? Is deze regeling niet voor een container van 140 l 
van toepassing? Hoe valt de berekening uit van het vaste tarief voor bewoners van 
uitsluitend containers van 140 l?

‘Gemeentelijk’ bladafval (bladeren afkomstig van gemeentebomen) wordt 
sinds jaar en dag door de gemeente geruimd vanaf +/- wk. 42 (zgn. 
bladcampagne) totdat alle bladeren zijn gevallen.  Voor de 140 l geldt een 
tarief van € 0,75 per lediging van GFT containers en voor de 240 l, 
containers geldt € 1,-. Het vaste afvaltarief is voor iedereen gelijk ongeacht 
de grootte van de container. 

VVD

186 85 paragraaf 1 Lokale 
heffinge
n, 
afvalstof
fen (XT-
73)

Per lediging GFT wordt €1,- in rekening gebracht. Is dit voor beide maten container 
en waarom is dit heffingsbedrag niet opgenomen in het overzicht 
"Heffingsbedragen afval (in euro's )".

De € 1,- geldt voor de 240l. GFT container. Voor de 140 l geldt een tarief 
van € 0,75. Dit had volledigheidshalve inderdaad in het overzicht 
Heffingsbedragen moeten staan.

VVD

202 90 Paragraaf 1 Kostend
ekkendh
eid 
legestari
even

Waarom is de kostendekkendheid van de Titel I en Titel II Legesverondeningen elk 
met ongeveer 29% verlaagd t.o.v. 2020? Dit terwijl het streven is om de 100% te 
benaderen. Zie pag 83 Beleid en tariefstelling, pnt 2.

Bij Titel 1 wordt het lagere kostendekkingspercentage veroorzaakt door de 
verruiming van de geldigheidsduur van reisdocumenten van 5 naar 10 jaar. 
Dit zorgt voor lagere legesinkomsten. Bij Titel 2 daalt het 
kostendekkingspercentage omdat de geraamde inkomsten lager zijn dan in 
2020 en de lasten nagenoeg gelijk blijven. De verwachting is dat het 
bouwvolume in 2021 lager zal zijn dan in 2020, er worden geen grote 
bouwprojecten verwacht. De kostendekkendheid is het rekenkundig 
resultaat tussen de baten en de lasten. Het klopt dat door de verruiming de 
afdracht (lasten) aan het Rijk afneemt. Echter het belangrijkste bestanddeel 
aan de lastenkant wordt gevormd door de personeelslasten en de 
overheadkosten. De routinematige (baliewerkzaamheden) nemen gestaag 
af, door de verruiming, maar ook door verdergaande digitalisering (24/7) 
van een groot aantal producten. Vandaar dat wordt voorgesteld om met 
ingang van 2021 de openingstijden en de telefonische bereikbaarheid in te 
dikken. De specialistische vraagstukken bij burgerzaken en de burgerlijke 
stand (backoffice), denk hierbij aan erfrecht, scheidingen, naturalisaties en 
immigratie, maar bijvoorbeeld ook het adresonderzoek (de gemeente is 
bronhouder van de BRP), nemen toe. In die zin vindt er dus een 
verschuiving van het frontoffice naar het backoffice plaats.

VVD

212 105 Paragraaf 3 MIP OR 
2021

Waarom is hier geen doorkijk naar een, twee of drie volgende jaren gemaakt? Het huidige MIP-OR 2018-2021 loopt t/m 2021. Voor de periode daarna 
wordt momenteel gewerkt aan een nieuw MIP-OR 2022-2025. Geplande 
behandeling in de Raadsvergadering van mei 2021. Daarna kan pas een 
doorkijk gegeven worden voor de jaren 2022 t/m 2025.

VVD

225 165 Bijlage 7 Reserves Wanneer krijgen we, voorafgaand aan de behandeling in de raad van de begroting, 
de cijfermatige onderbouwing (inclusief ambtelijk advies) over de voorgenomen 
onthouden van een storting in 2021 in de decentralisatiereserve onderwijs.

Eind oktober worden de gestelde artikel 43 RvO vragen hierover 
beantwoord.

VVD

231 o.a. 154, 
49 etc. 

Sport, cultuur en 
recreatie 

XT-52 Sedert de begrotingsvergadering 2018 is de VVD Brunssum bezig het college te 
bewegen om actie te ondernemen ten aanzien van de accommodatie van VV de 
Leeuw. Hierover zijn toentertijd toezeggingen gedaan door de voormalig 
portefeuillehouder. Huidig portefeuillehouder Mertens heeft deze nog eens 
bekrachtigd. Wij zien echter geen enkel plan voor VV de Leeuw terug in de 
begroting. Dit roept vragen op. 1. Hoe zit dit precies? 2. Wanneer kunnen wij als 
Raad eindelijk een plan terugverwachten naar aanleiding van een overgenomen 
motie? 3. Wat is per Brunssumse voetbalvereniging de verhouding tussen kosten die 
de gemeente Brunssum maakt in relatie tot het aantal spelende leden waarbij 
tevens rekening wordt gehouden met de contractuele afspraken als het gaat om het 
pachten van een BMV etc.? 

1.&2. MJOP VV De Leeuw is gereed. Vertaling MJOP in begroting dient nog 
plaats te vinden en te worden besproken met bestuur vereniging. Overleg 
gemeente en bestuur VV De Leeuw is gepland. Eventuele verduurzaming 
van het pand wordt overwogen. Nader uitsluitsel hieromtrent volgt. 
3. Deze vraag vergt een grondige financiële analyse. Wij zeggen u toe dat 
wij hier in Q1-2021 op terug te komen.

VVD


